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T E L È F O N S
d ’ i n t e r é s

Divendres i dissabtes de 9.00 a 14.00 hores / 15.00 a 17.00 hores
Segon diumenge de cada mes de 9.00 a 13.00 hores

Localització: junt al recinte del mercat

HORARI ECOPARC

Segueix-nos a: Ajuntament de les Alqueries

@lesalqueriesajuntament

HORARIS AUTOBÚS I LLOCS DE PARADA LES ALQUERIES 
 
 
 

LÍNIA ESLIDA-CASTELLÓ HORARI PARADA 
Direcció Castelló de dilluns a divendres 7:50h-15:40h 1 
Direcció Castelló dissabte 7:40h  
Direcció Eslida de dilluns a divendres 13:30h-18:30h 1 
Direcció Eslida dissabte 13:30 2 

 
 
 
 

LÍNIA BETXÍ-CASTELLÓ HORARI PARADA 
Direcció Castelló 7:55h-15:10h 1 
Direcció Betxí 13:40h-18:50h 2 

 
 
 
 

LÍNIA BETXÍ-BORRIANA-VALÈNCIA HORARI PARADA 
Direcció Borriana 7:10h 1 
Direcció Betxí 19:45h 2 

 
 
 
 

LÍNIA BORRIANA-LES ALQUERIES HORARI 
C/ José Izquierdo, 90 15:50h 
La Creueta 15:53h 
Avinguda Bellaguarda, 14 15:55h 
C/ Antic Regne de València/Plaça Església 15:58h 

 

Visita la pàgina web:
www.lesalqueries.es
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Esther Lara Fonfría
Alcaldessa-Presidenta

Estimados vecinos y vecinas de Alquerías del Niño Perdido,
De nuevo tengo el gusto de dirigirme a vosotros como alcaldesa vuestra, 
y en esta ocasión lo hago desde la perspectiva que el final de legislatura 
nos proporciona: desde el convencimiento que haber sido concejala del 
Ayuntamiento de Alquerías del Niño Perdido es una gran satisfacción, 
pero más satisfactorio es haberlo hecho como mi equipo de gobierno y 
yo lo hemos hecho: con decencia, sacrificio, humildad y honradez.

Después de estos últimos 4 años, y otros muchos de sucesivos gobier-
nos socialistas, que justo es decir el gobierno de todos y todas, nuestro 
pueblo ha experimentado grandes cambios que han hecho que todos 
vivamos cada vez mejor, y que Alquerías del Niño Perdido sea la envidia 
de quien nos visita, al observar la calidad de vida de nuestro municipio. 
Es imposible destacar uno por uno cada uno de los proyectos que he-
mos llevado a cabo, pero sí que podemos destacar aquellos que han 
tenido lugar en los últimos meses y que, sin lugar a dudas, hacen de 
Alquerías del Niño Perdido un pueblo lleno de oportunidades.

Clave resultará la rehabilitación del consultorio médico, que hará que, 
dentro de nuestras posibilidades, tengamos un centro de atención sa-
nitario digno de nuestros tiempos, mejorado tanto para sus usuarios 
como para el personal que desarrolla su tarea profesional. Un centro 
sanitario que, por otro lado, ya cuenta con 3 médicos gracias a las ges-
tiones de este equipo de gobierno. También se han llevado a cabo en el 
histórico edificio de la biblioteca, que con casi 100 años de existencia es 
ahora accesible para toda la población, después de que el Ayuntamiento 
de Alquerías del Niño Perdido haya hecho una gran inversión.

En cuanto a nuestras raíces, ha estado también el equipo de gobierno 
a que represento el responsable de hacer de la Iglesia Vieja “El Replà” 
un espacio recuperado, abierto a nuevas posibilidades y una nueva vida. 
Su recuperación se trataba de una obligación moral, de una deuda del 
pueblo de Alquerías del Niño Perdido con su historia y su patrimonio. 
Todas estas actuaciones no buscan otra cosa más que mejorar Alquerías 
del Niño Perdido, hacer que seamos un pueblo cada vez más acogedor, 
donde todos y todas puedan vivir y convivir de la mejor manera posible.

De entre las mejoras que se han estado llevando a cabo, algunas desta-
can sobre el resto. Una de ellas es la recuperación del proyecto de la 
Casa de la Cultura. Después de demasiados años y de demasiadas injus-
ticias, nuestro equipo ha conseguido revitalizar, haciendo probable que 
la Casa de la Cultura tenga más posibilidades que nunca de ser una reali-
dad. Pero de entre las mejoras que nos preparan para el futuro, destaca 
especialmente la recogida de residuos puerta a puerta. Este sistema no 
nace sino del sentido común y de la corresponsabilidad de dejar a nues-
tros niños y niñas un mundo mejor. Hay quién ha aprovechado, desde la 
mentira y la calumnia, el puerta a puerta para sacar su rédito particular, 
sin importar el bien común para todo el pueblo. Mientras han ignorado 
que el que tenían que conseguir era la confrontación y la separación de 
buena parte de la población. Esperamos que todos seamos capaces de 
buscar el bien de Alquerías del Niño Perdido, y que esté quién esté al 
frente del Ayuntamiento, sea el suyo primero y último anhelo vigilar, 
luchar y perseverar en la mejora de nuestro pueblo.

Estimats veïns i veïnes de les Alqueries, 
De nou tinc el gust d’adreçar-me a vosaltres com a alcaldessa vostra, i 
en aquesta ocasió ho faig des de la perspectiva que el final de legislatura 
ens proporciona: des del convenciment que haver sigut regidora de 
l’Ajuntament de les Alqueries és una gran satisfacció, però més satisfac-
tori és haver-ho fet com el meu equip de govern i jo ho hem fet: amb 
decència, sacrifici, humilitat i honradesa.

Després d’aquests últims 4 anys, i molts altres de successius governs 
socialistes, que val a dir el govern de tots i totes, el nostre poble ha 
experimentat grans canvis que han fet que tots visquem cada vegada 
millor, i que les Alqueries siga l’enveja de qui ens visita, en observar la 
qualitat de vida del nostre municipi. És impossible destacar un per un 
cadascun dels projectes que hem portat a terme, però sí que podem 
rescatar aquells que han tingut lloc en els últims mesos i que, sense cap 
dubte, fan de les Alqueries un poble ple d’oportunitats.

Clau resultarà la rehabilitació del consultori mèdic, que farà que, dins de 
les nostres possibilitats, tinguem un centre d’atenció sanitària digne dels 
nostres temps, millorat tant per als seus usuaris com per al personal 
que hi desenvolupa la seua tasca professional. Un centre sanitari que, 
d’altra banda, ja compta amb 3 metges gràcies a les gestions d’aquest 
equip de govern. També se n’han portat a terme a l’històric edifici de la 
biblioteca, que amb quasi 100 anys d’existència és ara accessible per a 
tota la població, després que l’Ajuntament hi haja fet una gran inversió.

Pel que fa a les nostres arrels, ha estat també l’equip de govern a 
què represente el responsable de fer de l’Església Vella del Replà un 
espai recuperat, obert a noves possibilitats i una nova vida. La seua 
recuperació es tractava d’una obligació moral, d’un deute del poble 
de les Alqueries amb la seua història i el seu patrimoni Totes aquestes 
actuacions no busquen altra cosa més que millorar les Alqueries, fer 
que siguem un poble cada vegada més acollidor, on tots i totes puguen 
viure i conviure de la millor manera possible.

D’entre les millores que s’han estat portant a terme, algunes destaquen 
sobre la resta. Una d’elles és la recuperació del projecte de la Casa de 
la Cultura. Després de massa anys i de massa injustícies, el nostre equip 
ha aconseguit revitalitzar, fent probable que la Casa de la Cultura tinga 
més possibilitats que mai de ser una realitat. Però d’entre les millores 
que ens preparen per al futur, destaca especialment la recollida de 
residus porta a porta. Aquest sistema no naix sinó del sentit comú i de 
la corresponsabilitat de deixar els nostres xiquets i xiquetes un món 
millor. Hi ha qui ha aprofitat, des de la mentida i la calúmnia, el porta a 
porta per traure el seu rèdit particular, sense importar el bé comú per 
a tot el poble. Mentre han ignorat que el que havien d’aconseguir era 
la confrontació i la separació de bona part de la població. Esperem que 
tos siguem capaços de buscar el bé de les Alqueries, i que estiga qui 
estiga al capdavant de l’Ajuntament, siga el seu primer i darrer anhel 
vigilar, lluitar i perseverar en la millora del nostre poble.

editorial
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Les Alqueries remodela el consultori mèdic amb la 
subvenció de 324.318 euros de la Generalitat Valenciana

Les Alqueries ha aconseguit un total 
de 324.318,74 euros per a remode-
lar el consultori mèdic, gràcies a la 
subvenció de la Conselleria de Sani-
tat Universal i Salut Pública. El con-
sistori, personal sanitari del centre, 
arquitecte, enginyer i aparellador es 
van reunir a l’estiu per a detallar el 
procediment de les obres que ja han 
començat. L’alcaldessa, Esther Lara, 
indica que “esta actuació actualitza-
rà per complet el nostre consultori. 
Un servei essencial del poble que 
havíem d’atendre i modernitzar”.

Lara va traslladar a la reunió que 
les obres “afecten el mínim possi-
ble al funcionament del centre i al 
personal sanitari”, per al qual cosa, 
s’ha optat per una remodelació 
en dos fases perquè es mantinga 
el servei de consultes, ja que d’al-

tra manera hauria de traslladar el 
consultori al Jutjat de Pau i l’antiga 
Unitat de Respir.

Els treballs consistixen en la reor-
denació de les àrees interiors de 
consultes mèdiques i infermeries, 
alliberant la totalitat de la franja 
de façana per a localitzar les con-
sultes i reubicar els serveis en la 
zona interior; la localització dels 
serveis tant d’usuaris com del per-
sonal en la franja interior així com 
la seua adaptació a la normativa 
actual d’accessibilitat. 

La intervenció també inclou la 
substitució de les pantalles fluo-
rescents de les consultes per llu-
minàries LED per tal de millorar 
l’eficiència energètica; la renovació 
de la climatització per a un millor 

estalvi energètic amb la instal·lació 
d’un sistema de renovació de l’aire 
interior i la formalització d’un nou 
espai d’usos múltiples per a neces-
sitats variables del centre, que pot 
fer funció de sala de rehabilitació, 
xerrades o reunions del personal.

“Des de l’equip de govern estem 
contents que les nostres gestions i 
els tràmits que hem fet estos me-
sos vegen la llum i la Conselleria 
els haja acceptat, perquè significa 
que l’Ajuntament no haurà d’en-
deutar-se i no li costarà diners a la 
ciutadania de les Alqueries. Des del 
primer moment, volem fer una ges-
tió responsable dels diners públics, 
per la qual cosa, aprofitarem els 
programes públics que les Alqueri-
es puga beneficiar-se per a millorar 
el poble”, conclou l’alcaldessa.

Ajuntament, personal sanitari, arquitecte, enginyer i aparellador han acordat el procediment de les obres

actualitat
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actualitat
Comencen les obres de la Casa de la Cultura

Les Alqueries s’adhereix a la campanya de recolzament 
al sector ceràmic impulsada per la Diputació

La primera fase de les obres de la 
Casa de la Cultura han començat 
amb la signatura de l’acta de replan-
teig per part de l’Ajuntament i l’em-
presa adjudicataria. Esta primera 
actuació contempla la construcció 
de la biblioteca, la finalització dels 
accessos i els vàters que han de do-
nar servei a aquesta infraestructura, 
així com la reparació dels desper-
fectes i acabats exteriors.  L’alcal-
dessa, Esther Lara, manifesta la seua 
alegria perquè “a poc a poc es van 
complint els terminis i el treball que 
hem fet durant molt de temps per a 
desbloquejar una situació inaccep-
table va recollint els fruits”.

Les Alqueries s’ha adherit a la cam-
panya de recolzament al sector 
ceràmic ‘Salvem la Ceràmica-Units 
pel futur de la província’ que han 
impulsat la Diputació de Castelló i 
diferents consistoris que tenen re-
lació amb esta indústria. L’objectiu 
de la iniciativa és reclamar ajudes 
per a pal·liar la crisi energètica que 
estan patint les distintes empreses 
ceràmiques. L’alcaldessa, Esther 
Lara, explica que “tenim moltes ve-
ïnes i veïns que treballen en este 
sector i que es poden vore afectats 
per la mala situació econòmica que 
estan patint degut als increments 
dels costos energètics i de les 
matèries primeres”. Lara assegu-
ra que “tal i com es fa amb altres 
sectors que, tal volta no ofereixen 
tanta ocupació ni signifiquen un 
impuls econòmic tan gran, recla-

mem que s’impliquen les distintes 
administracions per tal d’ajudar a 
la indústria ceràmica que s’ha vist 

molt perjudicada per les últimes 
circumstàncies sòcio-econòmiques 
a escala mundial”.

L’Ajuntament i l’empresa adjudicataria han signat l’acta de replanteig de la primera fase
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actualitat
El ple de l’Ajuntament aprova un acord amb la UTE 

que posa fi al conveni del PAI del Golf Subirana

El consistori pagarà 2,3 milions d’euros en concepte de compensació per les obres de la Casa de la 
Música i el camp de futbol construïdes en el seu moment per part de l’agent urbanitzador

L’Ajuntament ha aprovat en el ple-
nari municipal amb els vots a favor 
de PSPV-PSOE i Compromís i en 
contra de PP i Ciudadanos l’acord 
amb la UTE per tal de posar fi al 
conveni del PAI del Golf Subirana. 
A canvi, el consistori pagarà 2,3 
milions d’euros en compensació 
per la construcció, en el seu mo-
ment, de la Casa de la Música i del 
camp de futbol. 

Esther Lara, alcaldessa de les Al-
queries, explica que “este és un 
acord beneficiós per a la ciutada-
nia, ja que posa solució final a una 
situació enquistada durant molts 
anys i que podria suposar un ver-
tader problema per a futures cor-
poracions. Hem treballat molt en 
aconseguir l’acord amb l’agent 
urbanitzador que reclamava uns 
drets adquirits i reconeguts i que 

d’haver reclamat per via judicial, 
podria haver suposat un gran cost 
per al consistori”.

Per la seua banda, la primera 
tinent d’alcalde, Betlem Albero, in-
dica que “hem fet un exercici de 
més responsabilitat, si cap, en un 
assumpte molt complicat i que 
s’ha estat treballant molt per part 
de l’equip de govern. En tot mo-
ment s’han defensat els interes-
sos de tot el poble i hem resolt 
un problema greu per a la gestió 
de l’Ajuntament arribant a un bon 
acord, tal i com han reconegut els 
partits polítics de l’oposició”. 

En el seu moment, les obres de la 
Casa de la Música i del camp de 
futbol se van executar sense re-
percussió econòmica cap a l’Ajun-
tament a canvi de que la UTE ur-

banitzara i construïra la zona del 
Golf, cosa que no va ocórrer. I des 
de l’equip de govern, recorden que 
ixes obres se van acceptar en un 
plenari municipal per un valor de 
4,6 milions d’euros.

Lara recorda que “la bona situació 
econòmica de l’Ajuntament, que no 
té deutes per la bona gestió d’es-
te equip de govern, ens permetrà 
afrontar l’operació amb els roma-
nents de tresoreria i sense haver 
d’endeutar tampoc a futures corpo-
racions. Ens haguera agradat comp-
tar amb el recolzament de l’oposi-
ció en un tema tan seriós com este 
i que tanta feina porta darrere, però 
estem molt satisfetes amb l’acord, 
ja que sempre ha primat el benefi-
ci del poble i la responsabilitat per 
resoldre una situació que venia en-
quistada més de 10 anys”.
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actualitat
Les Alqueries inicia la recollida de residus porta a 

porta per a millorar les dades de residus al municipi

Les Alqueries inicia la recollida de 
residus porta a porta l’1 de febrer 
per tal de millorar les dades de 
residus en el municipi. La implanta-
ció d’este sistema té com a finalitat 
arribar al 55% de recollida selecti-
va en 2025, com marca la norma-
tiva autonòmica, estatal i Europea, 
ja que amb l’actual de contenidors 
al carrer no s’ha superat el 10% i 
a partir d’ixe any, l’estat imposarà 
sancions per aquelles localitats que 
incomplisquen les xifres establides. 

La regidora de Medi Ambient, Bet-
lem Albero, explica que “el porta a 
porta ja implantat en altres muni-
cipis ha demostrat ser el sistema 
que millors resultats aconseguix 
en menys temps. En este primer 
mes estarem en període d’adapta-
ció i la ciutadania té a disposició el 
correu lorganicaporta@gmail.com 
o el 610789424 per a comunicar 
qualsevol incidència o dubte. Hem 

apostat per esta recollida perquè 
confiem en la gent de les Alqueries 
i sabem que podem arribar a unes 
bones xifres ja que les caracterís-
tiques del nostre municpi fan que 
siga molt viable”.

Totes les fraccions, excepte el vi-
dre, es trauran cada dia a la porta 
de casa amb els poals que ha repar-
tit l’Ajuntament a cada habitatge 
gratuïtament. La posada en marxa 
començarà amb la fracció d’enva-
sos que es recollirà els dimecres i 
diumenges. La fracció orgànica els 
dilluns, dijous i dissabtes, el paper i 
cartró els dimarts i la fracció resta 
els divendres. Les cel·luloses higi-
èniques com bolquers, compreses 
o bastonets es podran traure tots 
els dies dins d’una bossa.

L’horari per a traure els residus 
continuarà sent el mateix que amb 
els contenidors, de 20 a 22 hores. 

Els poals s’hauran de retirar de la 
via pública abans de les 9 hores del 
dia següent. Per a les persones que 
no puguen complir amb l’horari, hi 
haurà dos àrees d’emergència per-
manents. Una estarà situada al polí-
gon Ull Fondo i altra al recinte del 
Mercat. Per a accedir, s’utilitzarà la 
targeta del Consorci C3/V1, que ja 
es fa servir a l’ecoparc mòbil. Este 
últim continuarà funcionant com 
a fins ara i la recollida de volumi-
nosos actual augmentarà la seua 
freqüència i en lloc d’una vegada al 
mes, se farà cada dos setmanes.

Albero conclou dient que “este sis-
tema de recollida ha funcionat en 
altres llocs com Vistabella o Ben-
lloc, on s’ha implantat recentment. 
A més, altres localitats com Onda 
i Castelló estan estudiant implan-
tar-lo en algunes zones i llocs com 
Peníscola o l’Alcora ja volen inici-
ar el porta a porta a tot el terme 
municipal. Este plenament con-
vençudes que serà un avanç per 
a la localitat i que poc a poc ens 
permetrà implantar un sistema de 
pagament de taxes de qui menys 
residus genera, menys paga, com ja 
està passant amb l’ecoparc”.

L’objectiu és arribar al 55% de recollida selectiva en 2025 com marca la normativa estatal i evitar així 
pagar les sancions que s’aniran imposant en ixe moment

Poals per a traure les fraccions de 
residus al carrer

Repartiment de poals durant la Fira de Nadal del comerç local
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actualitat
El consorci Palància Belcaire presenta la 

campanya ‘Per un Nadal sostenible’

El Consorci Palància Belcaire, grà-
cies a la col·laboració de l’empresa 
concessionària RPB, ha donat 
5.900 euros a l’entitat valenciana 
Fons Valencià per la Solidaritat, 
gràcies a la campanya “Per un Na-
dal Sostenible”.

Des del 5 al 19 de desembre s’han 
recollit en tota la xarxa consorci-
ada d’ecoparcs 56 tones al dia de 
residus, la qual cosa equival a un 
poc més de 840 tones que s’han 
convertit en 5.900 euros, ja que, 
per cada tona aconseguida, es 
destinaven 7 euros a Fons Valencià 
per la Solidaritat.

Durant l’acte de lliurament del 
donatiu, que ha tingut lloc en 
l’ecoparc de Gilet, el president del 
Consorci C3/V1, Rafa Mateu, ha 
agraït a tota la ciutadania la seua 
col·laboració. Un agraïment que ha 
fet extensiu a l’empresa col·labo-
radora, Reciclats Palància Belcaire, 

a l’equip d’educació ambiental de 
la Diputació de Castelló, “que ha 
estat informant de la campanya 
pels municipis consorciats”, a tots 
els treballadors i treballadores, 
així com als mitjans de comunica-
ció “per la seua implicació i labor 
de difusió”.

Per part seua, el gerent del Fons 
Valencià per la Solidaritat, Esteve 
Ordiñana, ha destacat una vega-
da més l’agraïment al Consorci i 
a l’empresa per haver pensat en 
l’entitat per segon any consecutiu. 
El donatiu econòmic anirà desti-
nat al projecte In-Sostenible, que 
té com a objectiu divulgar els Ob-
jectius de Desenvolupament Sos-
tenible (ODS) als municipis con-
sorciats, incidint principalment en 
el ODS 12: Producció i Consum 
Responsables. La fi principal, tal 
com ha afirmat Ordiñana, “perse-
guix el foment d’un món més sos-
tenible i més just”.

Per un Nadal sostenible
Per segon any consecutiu, i després 
de l’èxit de la primera, el Consor-
ci Palància Belcaire ha apostat per 
aquesta campanya de visibilització 
i reforç de l’ús de la xarxa consor-
ciada d’ecoparcs amb la finalitat de 
fomentar el consum responsable 
i l’economia circular entre tota la 
seua ciutadania, com a pilars fona-
mentals per a la cura del medi am-
bient, especialment davant la pro-
ximitat de les festes nadalenques.

D’aquesta manera, el Consor-
ci i tots els seus municipis, a tra-
vés d’aquesta campanya, reforcen 
una vegada més la seua visibilitat i 
capacitat de gestió dels residus ge-
nerats en les llars i recollits de ma-
nera selectiva en tots els ecoparcs 
fixos i mòbils. A més, s’ha partici-
pat activament en la labor de con-
tribuir a divulgar els Objectius de 
Desenvolupament Sostenible i fo-
mentar un consum responsable.
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L’Ajuntament demana les ajudes de la Generalitat 

per a sufragar els danys produïts per la pluja

El comité ambiental del CEIP Pintor Sorolla
crearà un oasi de papallones a l’hort de l’escola

L’Ajuntament sol·licita la línea de 
subvencions de la Generalitat Va-
lenciana per a pal·liar els danys 
ocasionats per les fortes pluges 
de novembre. L’alcaldessa, Esther 
Lara, el regidor d’Urbanisme, Pe-
dro Aldama, i el director General 
d’Interior, Salvador Almenar, s’han 
reunit per a conèixer “quins tipus 
d’intervencions poden optar a les 
subvencions. El director general 
ens ha comentat que no només 
se sufragaran inversions en repa-
racions o obres que s’hagen hagut 
de fer després del temporal, sinó 
que també se subvencionaran els 
treballs que hagen fet les brigades 
municipals, que el nostre cas va ac-

tuar divendres de vesprada i diu-
menge de matí”, indica Lara.

En el cas de les Alqueries, s’ha sol-
licitat 30.816,76 euros per a estos 
treballs a càrrec d’empleats muni-
cipals, i a més, les actuacions futu-
res que s’han de fer conjuntament 
amb l’Ajuntament de Borriana al 
camí la Ratlla, per la qual cosa “ja 
estem treballant en el conveni amb 
la localitat veïna per a facilitar que 
se puga fer quan abans” explica l’al-
caldessa qui afegix que a més “la 
bomba que hi ha al túnel de la Via 
Augusta se va inundar i s’ha reparat; 
el túnel peatonal d’accés al polígon 
d’Agroal que encara no s’ha fet; 

una reparació en el camí Corrents 
d’una sèquia que se va vore afec-
tada i la telegestió de l’enllumenat 
urbà que se va vore perjudicada, 
entre d’altres coses que s’avalua-
ran i se decidirà com actuar”.

Esther Lara valora positivament la 
iniciativa de la Generalitat, ja que 
“les fortes pluges van significar al-
guns problemes i imprevistos que 
afecten al nostre municipi i pobla-
cions veïnes, per tant, és important 
que el Consell actue i facilite que 
se recupere la situació anterior el 
més prompte possible, ja que amb 
recursos municipals seria més difí-
cil i s’allargaria més en el temps”.

El comité ambiental té un nou pro-
jecte per a aquest curs, la creació 
d’un oasi de papallones a l’hort de 
l’escola amb l’associació Zerynt-
hia. La idea és la incorporació de 
plantes afavoridores per a les pa-
pallones i altres insectes pol·linit-
zadors. Oasi de Papallones, és una 
iniciativa de caràcter estatal desen-
volupada per l’associació que per-
seguix major conscienciació cap a 
la necessitat de conservar aquest 
tipus d’insectes, i la major per-
meabilitat dels entorns urbans per 
a la biodiversitat. El comité es va 
constituir en 2021 i està coordinat 
pel professor, Jaume Font. Compta 

amb representació estudiantil, del 
professorat i de l’AMPA, a més de 
l’Ajuntament, cooperativa agríco-
la i persones relacionades amb el 
medi ambient i el Casal Jove.

L’AMPA del col·legi va organitzar 
una recollida de residus en la zona 

del riu, dins el projecte ‘Libera, uni-
dos contra la basuraleza’ de Seo 
BirdLife que busca frenar les con-
seqüències del fem abandonat en 
els espais naturals en els diferents 
ecosistemes espanyols. També va 
participar el grup d’ecologia del 
Casal Jove, Planeta salvatge.

Inclou la reparació del camí la Ratlla, la bomba del túnel de la Via Augusta, neteja del túnel d’accés al 
polígon Rosa dels Vents o millores en el pont del camí Corrent per un valor de 30.816 euros
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actualitat
Les Alqueries presenta el sistema de recollida de 

residus porta a porta en les jornades Terra Innovadora

La regidora de Medi Ambient, Bet-
lem Albero, ha presentat el siste-
ma de recollida de residus porta a 
porta i l’àrea de transferència que 
s’implantarà en la localitat en les 
jornades Terra Innovadora. Les Al-
queries s’ha posat com a exemple 
de bones pràctiques en la gestió 
dels residus urbans durant este 
debat i en la ponència ha estat 
acompanyada del tinent d’alcalde 
de l’Ajuntament d’Altea, Diego 
Zaragozí, el director general de 
Qualitat i Educació Ambiental, Joan 
Piquer i el president Consorci de 
residus V5, Vicent Muñoz.  

Este model establix un calendari 
de recollida a les Alqueries al qual 
tots els dies de la setmana es re-
colliran les cel·luloses higièniques, 
tres vegades la matèria orgànica, 
dos els envasos lleugers i un el pa-

per i cartró i la resta, mentre que 
el contenidor de vidre continua-
rà al carrer de forma habitual. El 
consistori repartirà els poals per 
a traure els residus gratuïtament. 
Un marró de 20 litres, un de 40 
i un altre airejat de 10 litres per 
a tindre les restes orgàniques.Al-
bero detalla que “d’esta manera, 
volem arribar a les ràtios de re-
collida separada i volum que es-
tablix la llei i a les quals ja estan 
arribant ciutats amb este sistema, 
ja que, actualment no arribem al 
10% de recollida separada, a més, 
de fomentar l’economia circular”.

La ciutadania amb horaris de 
treball menys habituals i que no 
poden traure els poals a l’ho-
ra marcada tindran dos àrees 
d’emergència, una compacta i una 
altra tancada, esta última estarà al 

polígon Ull Fondo. A banda, s’ins-
tal·larà una àrea de transferència 
per a evitar el transport diari dels 
residus a la planta de tractament “i 
tindre així un sistema més eficient 
que tinga cura de la contaminació 
que genera tindre un camió cada 
dia. L’objectiu és que en un futur 
s’implante un ecoparc i es puga fer 
compostatge comunitari en eixa 
àrea”, indica la regidora.

En la conferència, ha anunciat que 
durant el segon any es pretén im-
plantar una nova ordenança fiscal 
amb pagament per generació de 
residus, és a dir, qui genere menys 
i separe més, pague menys. Altra 
de les actuacions será demanar la 
modificació de la taxa fixa al con-
sorci C3/V1 Palancia Belcaire al 
que pertany les Alqueries i a on 
es tracten els seus residus urbans. 

La regidora de Medi Ambient, Betlem Albero, explica la iniciativa del municipi que ha estat qualificada 
com a un exemple de bones pràctiques de gestió innovadora de residus urbans
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La nova estació meteorològica a la MiD 

proporciona informació a temps real 

L’Ajuntament ha instal·lat una es-
tació meteorològica en la Casa de 
la Música i Dansa que permetrà, 
entre d’altres, una major predicció 
meteorològica davant fenòmens 
ambientals adversos. L’alcaldessa, 
Esther Lara, explica que “anem a 
obtindre informació en temps real 
i està ja a la disposició de la ciuta-
dania en la pàgina web del consis-
tori. Se pot consultar l’estat actual 
i la previsió que efectuen els ex-
perts seguint els distints models 
de meteorologia existents. A més, 
el servei inclou una sèrie d’aler-
tes que ens van a facilitar la gestió 
d’actes i esdeveniments amb una 
certa antelació”. 

A més un dels beneficis que ofe-
reix aquest servei meteorològic 
és que els veïns i veïnes de les Al-
queries podran sol·licitar a través 

de l’Ajuntament informes detallats 
per a poder reclamar a les asse-
guradores qualsevol possible mal 
patit després d’algun episodi sever 
que haja afectat la localitat. “Ca-
sualment, pocs dies després de la 
instal·lació del servei, hem tingut 
un episodi com el d’este passat 
cap de setmana, on la ciutadania 
ha patit les inclemències d’una 
DANA que ha afectat al nostre 
territori. A banda d’efectuar les 
gestions oportunes com a consis-
tori, qualsevol persona que haja de 
presentar un informe de desper-
fectes a la seua companyia assegu-
radora, pot demanar els registres 
en la seu electrònica de l’Ajunta-
ment de les Alqueries i així adjun-
tar-lo de forma oficial”, indica Lara 
que afegix que “és una mesura 
més que abordem per a ajudar als 
nostres llauradors que cada any 

i després de pluges o temporals 
acompanyats de pedra, veuen per-
judicades les seues collites”.

En l’enllaç que se pot trobar a la 
portada de la web www.lesalqueri-
es.es se poden trobar també regis-
tres de temperatura, precipitaci-
ons, humitat o vent registrat entre 
d’altres coses i veure l’evolució 
des de la instal·lació de l’estació 
meteorològica. A banda, una pre-
visió per al dia, el dia posterior i 
la setmana que pot servir de guia 
per a certes actuacions. A més, se 
poden consultar les diferents esta-
cions de la xarxa inforatge a la Co-
munitat Valenciana. Per exemple 
en l’episodi viscut a l’últim cap de 
setmana, l’estació de les Alqueri-
es ha recollit 259 litres per metre 
quadrat, destacant els 155 litres 
que van caure només el dia 11.

El servei permetrà a la ciutadania obtindre un registre dades per tal de facilitar a les companyies asse-
guradores en cas de successos relacionats amb la climatologia 
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Les Alqueries aprova un pressupost de 4,1 milions 

d’euros “que s’adapta a les necessitats reals del municipi”

El ple municipal dona el vistiplau als comptes per a l’any 2023 amb set vots favorables (PSOE, Com-
promís i l’edil del grup no adscrits), tres contraris (PP) i una abstenció (Cs)

El consistori ha aprovat, amb set 
vots a favor (PSPV-PSOE, Compro-
mís i el regidor del grup dels no ads-
crits Martín Cortés), tres en contra 
(PP) i una abstenció (Ciutadans), un 
pressupost de 4,1 milions d’euros 
per a l’any 2023 que s’adaptaran a 
les necessitats reals del municipi 
després d’un any 2022 que s’ha de-
senvolupat amb diferents dificultats 
generades per la conjuntura socio-
econòmica europea i mundial. 

L’alcaldessa, Esther Lara, ha ma-
nifestat que “estem especialment 
satisfets amb el Pressupost del 
2023 ja que l’equip de govern que 
formem PSOE i Compromís hem 
treballat molt per a fer uns comp-
tes que s’ajusten a la realitat de les 
Alqueries sempre pensant en millo-
rar la vida de la ciutadania que és 
la màxima del govern municipal. Vo-
lem continuar creixent com a poble 
al costat de les nostres veïnes i ve-
ïns malgrat les dificultats que anem 
trobant pel camí, com l’augment 
dels costos de les energies i altres 
situacions derivades de la pandèmia 
que vam patir en 2020 i 2021”.

La partida de camins rurals 
passa de 10.000 euros en 
2022 als 61.000 en 2023

El pressupost de les Alqueries per 
a l’any vinent destinarà 274.577,82 
euros a inversions, suposant un aug-
ment de quasi el 300%, ja que en 
2021 aquest capítol eren 99.000 

euros. Això es deu al fet que s’ha 
inclòs la remodelació del cen-
tre mèdic, amb un pressupost de 
174.353,98€ i al fet que la partida de 
reposició de camins rurals ha pas-
sat de 10.000 euros en l’any passat 
als 61.000 d’aquest exercici. “Com 
tenim uns comptes totalment sane-
jats per la gestió en aquests últims 
anys, podem afrontar en aquests 
moments un esforç inversor per a 
millorar la vida de les veïnes i veïns 
de les Alqueries”, comenta Lara.

Es destinarà 274.577,82 
euros a inversions, suposant un 

augment de quasi el 300%

A més, els comptes municipals des-
tinen prop de 100.000 euros a la 
col·laboració amb les associacions 
perquè “volem continuar avançant 
de la mà de la gent de les Alqueri-
es i per a això cal continuar do-
nant suport a les iniciatives veïnals 
i associatives. Enguany, hem decidit 
augmentar les partides, ja que hi ha 
dues associacions de nova creació. 

Així mateix, es mantenen totes 
les ajudes socials i la del material 
escolar”, indica Lara. També, la re-
gidora de Personal, Betlem Albero, 
explica que, en aquest pressupost 
“una de les partides que canviarà 
és la de Personal, que s’ha calculat 
ja sobre la base de la nova Relació 
de Llocs de treball en la qual hem 
treballat molt, amb l’increment 
del 2,5% que es contempla en els 

Pressupostos Generals de l’Estat”.

Quant a la resta de partides, es 
preveu un estalvi d’uns 10.000 eu-
ros pel canvi a lluminàries LED i 
uns 7.000 euros en telecomunica-
cions pel nou contracte de fibra. 
Les partides de Cultura i Esports 
augmenten en 2.000 i 10.000 eu-
ros respectivament, després que es 
veren minorades per a la gestió de 
la pandèmia del COVID19 i s’aug-
menta el programa ‘Menjar a Casa’ 
en 15.000 euros i el d’ajuda domici-
liària en 75.000, gràcies a les ajudes 
de la Generalitat.

Es preveu un estalvi
d’uns 7.000 euros

en telecomunicacions

“En definitiva, hem aprovat uns pres-
supostos reals i que significaran un 
avanç per a les Alqueries, posant a 
les nostres veïnes i veïns en el cen-
tre de les polítiques municipals per 
a construir un municipi millor entre 
totes i totes sempre juntes i junts. 
Afrontem aquest nou any amb mol-
ta esperança en què les coses millo-
raran i l’Ajuntament de les Alqueries 
estarà al costat de la ciutadania per 
a superar les diferents situacions 
que estan posant a prova a les ins-
titucions” explica Lara que conclou 
dient que “en estes dos últimes le-
gislatures ens hem preocupat molt 
de sanejar els comptes i fer una feina 
responsable de cara al futur, pensant 
en el millor per al poble”. 
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Descripció Crèdits inicials
Seguretat i ordre públic. Policia Local 503.518,04       
Urbanisme. Funcionaris 47.736,20         
Assistència social. Personal laboral 144.731,20       
Assistència social. Programes foment de l'ocupació 87.400,00         
Centres educatius. Funcionaris i personal laboral 219.357,60       
Promoció cultural. Personal eventual 22.750,00         
Instalacions esportives. Personal laboral 39.181,00         
Instalacions de temps lliure. Personal laboral 42.700,00         
Òrgans de govern. Retribucions i asegurances 115.407,54       
Serveis generals. Funcionaris i personal laboral 495.903,20       
Atenció al ciutadà. Jutjat de pau. -                     
Política econòmica i fiscal. Funcionaris i interins 190.690,00       
Biblioteca. Funcionaris 18.070,48         

TOTAL CAPÍTOL I despeses de personal 1.927.445,26    
Policia local. Arrendaments, combustibles, vestuari i altres despeses 32.611,60         
Urbanisme. Estudis i treballs tècnics, indemnitzacions i contractes tècnics. 77.500,00         
Altres treballs d'empreses. Manteniment EDAR 23.000,00         
Enllumenat públic. Suministre i manteniment 241.000,00       
Parcs i jardins. Contracte de manteniment i altres despeses 115.000,00       
Assistència social. 3ª edat, menjar a casa, servei SAD i cursos foment de l'ocupació 97.645,00         
Sanitat. Contractes, neteja solars i altres despeses 30.000,00         
Centres educatius. Combustible, aliments, escola d'estiu i altres despeses 101.000,00       
Promoció cultural. Activitats culturals, joventut, normalització lingüística, Igualtat i Banda Municipal 11.200,00         
Festes. Activitats de festes i festes de barris 213.000,00       
Esports. Activitats, events esportius i cursets 51.800,00         
Agricultura. Altres despesses i camins rurals 9.000,00           
Oficina defensa del consumidor 3.700,00           
Òrgans de govern. Retribucions i atencions protocolàries 43.700,00         
Serveis generals. Despeses generals, contractes, publicitat, comunicació, asegurances, serveis 
jurídics, manteniment d'edificis 381.789,84       

Serveis generals. Manteniment elements de transport, equips informàtics, utillatje, material no 
inventariable, combustibles, productes de neteja i material brigada 4.500,00           

Serveis recaudació 17.000,00         
Manteniment d'infraestructures. Accés a la població 16.000,00         
Manteniment d'infraestructures. Via pública 15.000,00         
Manteniment d'infraestructures. Clavegueram 2.500,00           
Altres treballs d'empreses. Recollida de residus i impost de abocadors 255.808,25       
Alttres despeses. Medi ambient 20.000,00         
Biblioteca. Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 7.000,00           
Comerç. Altres despeses 15.000,00         

TOTAL CAPÍTOL II despeses en bens corrents i serveis 1.784.754,69    
Despeses financeres i comisions bancàries 10.000,00         

TOTAL CAPÍTOL III despeses financeres 10.000,00         
Transferències a entitas que agrupen municipis, escorxador i pacte territorial d'ocupació 5.400,00           
Serveis socials. Ajudes individualitzades 25.000,00         
Serveis socials. Ajudes a colectius desfavorits 2.500,00           
Serveis socials. Ajudes despeses farmacèutiques i taxi finalitats mèdiques 2.500,00           
Serveis socials. Ajudes material lectiu escolar 24.000,00         
Trasferències entitats i associacions locals 39.966,00         

TOTAL CAPÍTOL IV trasnferències de capital 99.366,00         
Inversió de reposició. Camins veinals 61.223,84         
Serveis generals. Inversions en equips informàtics i aplicacions 4.000,00           
Serveis generals. Inversions en maquinària i reposició en via pública i edificis municipals 35.000,00         
Reforma Centre Mèdic 174.353,98       
Adquisició llums led per enllumenat públic -                     
Instalació autoconsum i millores en instalꞏlacions eléctriques en edificis municipals -                     
Millora en poligons industrials -                     
Cotenidors i material per a recollida de orgànica -                     
PLA 135 2020 i 2021. Millora accés mercat i carrer Mossèn Joan Miralles -                     

TOTAL CAPÍTOL VI Inversions 274.577,82       
Transferències de capital. Emuvisal 3.500,00           

TOTAL CAPÍTOL VII  Transfèrencies de capital 3.500,00           
Amortització coutes préstecs de subvencions IVACE 49.937,92         

TOTAL CAPÍTOL IX  Pasius financers 49.937,92         
TOTAL PRESSUPOST 2023 4.149.581,69    

PRESSUPOST DESPESES 2023



13 el municipi

• Taxes urbanes (fem, clavegueram i entrada de vehicles)
• Impost sobre vehicles de tracció mecànica
• Ocupació del domini públic

Del 6 de març al 22 de maig és el període de pagament dels tributs:

Es carregaran els rebuts domicialits el 10 de maig.

Març
dl dt dc dj dv ds dg
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Abril
dl dt dc dj dv ds dg
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Maig
dl dt dc dj dv ds dg
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• IBI urbana i rústica
• IAE: Impost sobre activitats econòmiques

Del 21 de juliol al 20 d’octubre és el període de pagament dels tributs:

Es carregaran els rebuts domicialits el 10 d’octubre.

Juliol
dl dt dc dj dv ds dg
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Agost
dl dt dc dj dv ds dg
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Setembre
dl dt dc dj dv ds dg
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Octubre
dl dt dc dj dv ds dg
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Cobrament de
l’impost domiciliat

Període de
pagament voluntari

Llegenda

El pagament dels tributs podrà efectuar-se per domiciliació bancària, en les oficines de les entitats:  
Caixalqueries (Grup Cajamar) i la Caixa (CaixaBank) o en l’oficina de la recaptació municipal situada en 
l’ajuntament.

hisenda
Calendari fiscal de 2023
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agricultura
L’Ajuntament torna a soltar ‘cryptolaemus’ per a lluitar 

contra el ‘cotonet’ en zones de l’horta amb major incidència

L’Ajuntament ha portat a terme 
una solta de 15.000 individus de 
cryptolaemus per a lluitar contra 
la plaga del ‘cotonet’ en les zones 
hortofructícoles amb major inci-
dència de la localitat. Per segon any 
consecutiu, el consistori posa en 
marxa esta mesura que va aconse-
guir resultats positius l’any passat, 
amb el consens de la Unió de Llau-
radors. L’alcaldessa de les Alqueri-
es, Esther Lara, ha assistit a aquesta 
solta junt al regidor d’Agricultura 
de la localitat, Ramón Ros, que ha 
explicat que “a les mateixes dates 
que en 2021, enguany s’observa 
una menor incidència, per la qual 
cosa, l’actuació està fent efec-
te. Continuem així amb el treball 
iniciat amb la intenció de reduir 
la població d’esta plaga que està 
afectant de manera tan directa i 
lamentable als nostres llauradors”.

L’elecció de les dates per a dur-ho 
a terme l’han acordat les parts im-
plicades. “S’ha considerat que ara 
és el moment idoni per a la solta, 
ja que els tractaments químics ja 
estan fets”, indica l’alcaldessa. Cal 
recordar que les Alqueries va ser 
el primer consistori de la provín-
cia a fer una compra pública per 
a fer front a la plaga. Lara, afirma 
que “des de la el consistori i junt 
amb la regidoria d’Agricultura 
vam vore molt adequat des del 
primer moment esta actuació i 
per això ens vam posar a treballar 
per poder fer-ho una realitat i ho 
vam consensuar amb les distintes 
organitzacions que conformen el 
Consell Agrari Local”.

El regidor conclou dient que “sa-
bem que estes actuacions no són 
efectives en una única campanya, 

per això hem continuat amb el 
treball iniciat l’any passat. Es tracta 
d’una acció pensada per a millorar 
el futur i tractar de controlar esta 
plaga en el menor temps possible. 
A més, és una aposta decidida pel 
control biològic, ja que pensem 
que el futur de l’agricultura en ge-
neral i de la citricultura en particu-
lar passa per fer cada vegada millor 
ús d’estes tècniques que no són 
agressives amb el medi ambient”.

La regidoria d’Agricultura ha repetit l’acció per segon any consecutiu en consens amb la Unió de Llau-
radors pels resultats positius obtinguts l’any passat
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comerç

Les Alqueries promou les compres 
als comerços locals per Nadal amb 
una campanya de l’1 de desembre 
al 5 de gener. Tots els que se’n van 
far amb regals nadalencs al poble 
tenen una participació en el sor-
teig de vals de compra. A més, 
l’Ajuntament va organitzar la V 
Fira de Nadal del comerç local. La 
regidora de Comerç, Lorena Mau-
re, indica que “no és necessari anar 
fins a grans centres comercials, a 
les Alqueries trobareu eixe regal 
que busqueu, i a més, té premi”.

La campanya de Nadal busca incen-
tivar les compres locals entregant 
un cupó de participació per cada 
10 euros de compra en qualsevol 
establiment o professional col·la-
borador. Enguany hi ha un sorteig 
de 100 euros en compres en ca-
dascun dels comerços participants.

Els negocis de la localitat també van 
oferir els seus productes, sortejar 
obsequis i vals de compra entre to-
tes les persones que van comprar 
durant la V Fira de Nadal. A més, va 
comptar amb el Pare Noel, una ac-
tuació nadalenca i una xocolatada.

Maure explica que “volem que els 
consumidors ja siguen del poble o 
d’altres localitats, entre les diferents 
opcions de compra que tenen, tri-
en les Alqueries, qui els oferix una 
atenció més propera i de qualitat” i 
afig que “totes estes actuacions les 
portem endavant amb el consens 
amb els establiments”.

Les Alqueries promou les compres 
al comerç local per Nadal

La campanya premia a qui va comprar en la localitat des de l’1 de desembre fins al 5 de gener, a 
més de la cinquena edició de la Fira de Nadal

Cartell de la campanya de Nadal en 2022
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comerç

Hotel Plana Parc guanya la V edi-
ció de la Ruta de la Tapa. El públic 
ha votat a la seua creació pasta 
fullada amb botifarra, formatge de 
cabra i ceba caramel·litzada com 
la millor de les huit participants. 
En la segona posició hi ha hagut 
empat entre els Caramels de 
Carn del Frankfurt Bar El Coco’s 
i les Barquetes de Primavera de 
SOS Comidas para llevar.

Els assistents també han tingut 
premi enguany. Entre les perso-
nes que han provat almenys qua-
tre tapes i han emplenat la targe-
ta de participació han entrat en 
el sorteig d’una tauleta i rellotge 
intel·ligents. Les afortunades han 
sigut Paqui Gómez amb la tauleta 
i Suni Moles amb el rellotge que 
van poder recollir a l’ajuntament, 
mentre que el sopar valorat en 
50 euros per a dos persones en 
algun dels bars i restaurants par-
ticipants ha quedat desert ja que 
no hi ha hagut participants.

En la cinquena ruta han participat 
Frankfut Bar Coco’s amb Calde-
reta i Caramels de carn; SOS co-
midas para llevar amb GuiSOS i 
Barquetes de primavera; Hotel 
Plana Parc amb Cua de Bou al vi 
negre i Pasta fullada amb botifar-
ra, formatge de cabra i ceba ca-
ramel·litzada; i El Casino amb Ca-
neló cruixent de canard al foie i 
Gofre salat.

Del 3 al 19 de juny s’ha pogut  
tastar les huit creacions per tres 
euros o quatre amb una beguda. 
Esta ha sigut la primera edició 

després de la pandèmia, ja que no 
se celebrava des de 2019 on Salón 
Vives va guanyar amb Ravioli crui-
xent de corder de llet a la brasa 
de romer.

La regidora de Comerç, Lorena 
Maure, agraïx als bars i restau-
rants “la seua participació i man-
tindre viva la ruta després de la 
difícil situació que han passat es-

tos últims anys. A més, per conti-
nuar oferint-nos noves tapes cada 
edició a tot el poble i gent de les 
ciutats properes que han vingut 
a provar-les i demostrar de nou 
que a les Alqueries es menja molt 
bé”.  També vol aprofitar l’opor-
tunitat per a felicitar a tots els 
locals premiats i les dos guanya-
dores del sorteig i traslladar-los 
l’enhorabona.

Hotel Plana Parc guanya la V Ruta de la Tapa
En la segona posició hi ha hagut empat entre Caramels de Carn del Frankfurt Bar El Coco’s i les 
Barquetes de Primavera de SOS Comidas para llevar

Tapa guanyadora de l’Hotel Plana Parc en la V Ruta de la Tapa

Tapa de SOS comida para llevarTapa de Frankfurt Bar El Coco’s
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urbanisme

La passarel·la ciclopedrestre unix 
els polígons Ull Fondo i Els Vents. 
L’actuació es dividix en dos fases. 
Una primera per a la construc-
ció de la passarel·la i les escales 
i una segona amb la qual es do-
tarà d’il·luminació i de dos ram-
pes d’accés per a bicis i vianants. 
L’execució de la primera té un 

pressupost de vora els 500.000 
euros amb la subvenció de l’Ins-
titut Valencià de Competititvitat 
Empresarial (IVACE). L’objectiu 
de l’actuació és millorar l’acces-
sibilitat i afavorir el trànsit per 
als vianants, ja que actualment no 
es pot accedir a peu d’un polígon 
industrial a un altre.

Altres actuacions
El consistori també té previst al-
tres actuacions als polígons com la 
implantació de fibra òptica, prolon-
gar els carrils bici existents,  millo-
rar les zones verdes, una regene-
ració paisatgística i ambiental, nova 
senyalització de trànsit i crear una 
pàgina web dels polígons.

El consistori ha posat en funciona-
ment una instal·lació solar fotovol-
taica tant en l’escoleta infantil com 
en el magatzem municipal perquè 
produïsquen la seua propia energia.

Esta mesura d’autoconsum té 
com a objectiu obtindre un es-
talvi econòmic i ajudar a reduir 
les emissions contaminants. El 

regidor d’Urbanisme, Pedro Al-
dama, explica que “d’esta manera, 
incrementem l’energia procedent 
de fonts renovables i netes sense 
que suposen un cost per al po-
ble, ja que, hem aconseguit que els 
dos projectes siguen finançats per 
les ajudes de l’Institut Valencià de 
Competitvitat Empresarial (IVA-
CE)”. La instal·lació al magatzem 

té un pressupost de 47.220,60 eu-
ros amb una potència nominal de 
45,00 kW i l’escoleta de 28.054,62 
euros amb una de 20,00 kW. “A 
poc a poc, caminem cap a una mi-
llor eficiència i estalvi energètic 
municipal amb esta i altres inter-
vencions al poble que hem dut a 
terme en els últims anys”, conclou 
el regidor.

La nova passarel·la ciclopedestre unix
els polígons Ull Fondo i Els Vents

L’escoleta infantil i el magatzem municipal generen la 
seua pròpia energia amb la instal·lació solar fotovoltaica

En la primera fase de les obres s’ha construït la passarel·la i escales i en la segona la rampa
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El consistori ha iniciat la remode-
lació del parc de l’escoleta, situat al 
carrer Colon. Les obres el dotaran 
d’una zona de jocs infantils con-
corde als estàndards actuals i de 
l’accessibilitat necessària per al seu 
ús amb jocs inclusius. També s’am-

pliarà les zones pavimentades i mi-
llorarà la seguretat de la zona de 
jocs. L’Ajuntament destinarà una 
part de les ajudes Castelló Avança 
de la Diputació, és a dir, 96.168,60 
euros per a escometre la renova-
ció i reforma de l’espai públic. 

El regidor d’Urbanisme, Pedro Al-
dama, afirma que “després de mol-
tes gestions, hem aconseguit que 
s’atenga una de les demandes de la 
població” i que “esta actuació no li 
supose un cost a la ciutadania, grà-
cies al programa de la Diputació”. 

El consistori remodela el parc de l’escoleta

urbanisme

Millora en l’accessibilitat 
i adequació d’embornals

L’Ajuntament condiciona 
el camp de futbol

L’avinguda José Izquierdo ja compta amb nous em-
bornals, després de les obres executades durant l’es-
tiu per a fer front a les pluges. Per altra banda, les 
voreres al Saló Cooperatiu Caixalqueries són acces-
sibles per a qualsevol persona, ja que és un punt de 
congregació i de moltes celebracions al poble.

L’Ajuntament ha remodelat el camp de futbol muni-
cipal, condicionat els banys, saboneres, portapapers i 
els miralls. També s’ha pintat la part exterior del bar, 
els vestuaris i la base de les grades, a les quals s’han 
instal·lat nous seients. A més de reparat el marcador 
abans d’encetar la nova temporada esportiva.
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actualitat

Igualtat repartix agendes 
escolars entre els joves 

La regidoria d’Igualtat ha repartit agendes gratuïtes 
entre els joves del poble dels 16 als 30 anys per al 
curs escolar 2022-2023. Per a fer-se amb una d’elles, 
només s’havia de recollir-la al Casal Jove amb el 
DNI. Enguany, l’agenda està dedicada a la conscien-
ciació contra la violència de gènere, la promoció de 
les relacions igualitàries i la necessitat de construir 
un món més just. Està plena de frases, històries, en-
llaços, entre altres.

Les Alqueries i Borriana sol·liciten conjuntament a la 
Generalitat ajudes per a reparar el camí la Ratlla

Els Alqueries i Borriana sol·liciten 
conjuntament a la Generalitat Va-
lenciana ajudes per a reparar el camí 
la Ratlla en el tram que compartei-
xen tots dos termes municipals.

L’alcaldessa de les Alqueries, Est-
her Lara, el regidor d’Urbanisme, 
Pedro Aldama, el regidor de Ser-
veis Públics de Borriana, Vicente 
Aparisi, i els tècnics dels dos con-
sistoris han revisat l’estat de la via 
que ha patit greus desperfectes 

provocats per les intenses pluges 
del passat 11 i 12 de novembre.

En la reunió de treball han acordat 
sol·licitar conjuntament les ajudes 
per a reparar el camí en el tram 
que va des de La Regenta fins a 
Nules, una connexió que utilitzen 
generalment els habitants dels dos 
nuclis poblacionals. L’alcaldessa ha 
explicat que la intenció és “reparar 
com més prompte millor les infra-
estructures una vegada els tècnics 

s’han encarregat d’analitzar tots els 
danys patits i estimar els costos que 
la seua posada a punt requerirà”.

Lara i Aparisi també han tractat di-
versos temes d’interés comú per 
a tots dos municipis, i han pactat 
la pròxima signatura d’un conveni 
per a posteriors obres i actuacions 
conjuntes tant en el cami La Rat-
lla, com al carrer Sant Roc de les 
Alqueries que comparteixen totes 
dues localitats. Lara es mostra sa-
tisfeta per “la col·laboració i ente-
niment de tots dos Ajuntaments 
per a conjuminar esforços pel bé 
de tots dos municipis, i sobretot, 
als nostres agricultors, els qui més 
utilitzen aquest tipus de camins”. A 
més ha assegurat que aquesta col-
laboració entre tots dos municipis 
“no serà l’última”.

Cal recordar que les Alqueries va 
registrar 258,4 litres per metre 
quadrat en dos dies per les inten-
ses pluges, arribant als 27,4 litres 
per metre quadrat en només 10 
minuts.
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El projecte Pati Viu remodela el pati de l’escola per 
a que l’alumnat tinga més contacte amb la natura

educació

El projecte Pati Viu ha completat 
la primera fase amb el redisseny 
del pati d’infantil del CEIP Pintor 
Sorolla. L’objectiu és naturalitzar 
l’espai perquè les xiquetes i xi-
quets tinguen més contacte amb la 
natura i els elements. Així mateix, 
s’ha millorat l’espai de l’alumnat de 
primària, que també compta amb 
un nou espai amb més zones de 
jocs. El projecte va començar el 
passat curs escolar amb reunions i 
assemblees amb tota la comunitat 
educativa: familiars, alumnat, do-
cents, personal del centre... per a 
recollir totes les inquietuds i pro-
postes sobre com havia de ser la 
transformació del pati de l’escola.

El CEIP Pintor Sorolla estrena nova aula de dos anys
L’inici de curs al CEIP Pintor Sorolla porta com a 
novetat les dos aules infantils per a xiquets i xiquetes 
de 2 anys, que estrenaran 18 alumnes en cadascu-
na per als nascuts en 2020. L’Ajuntament ha cedit 
joguines perquè l’alumnat d’estes noves aules puga 
jugar durant este i els pròxims cursos escolars. Amb-
dós estan preparades i adaptades per a les seues ne-
cessitats com els lavabos. 
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cultura
Perdudets reunix a famílies per a

disfrutar del teatre, jocs i exposicions

El festival Perdudets va reunir a les 
famílies per a disfrutar del teatre, 
música, jocs i exposicions. Durant 
dos dies van actuar Ramonets amb 
el seu espectacle Flipa!, una crida 
a l’optimisme, a veure el costat bo 

de les coses, a ballar, a aprendre 
que quasi tot està a les nostres 
mans; Xa Teatre amb The Audition, 
un càsting per al Llac dels Cignes 
i dos aspirants disposats a tot; i 
Payasospital amb Twister Peli. 

Esta segona edició també va por-
tar la Fira dels Invents de Civic Ci-
viac,  un museu en ple carrer per 
a totes les edats, on la ciència i els 
invents van ser els grans protago-
nistes. A més, activitats infantils a 
càrrec de Casal SOS i un sopar de 
pa i porta amb jocs per a xiquetes i 
xiquets de 4 a 11 anys. La regidora 
de Cultura, Noelia Alabalate indica 
que “en este festival les xiquetes i 
xiquets són els protagonistes. Està 
pensat perquè tota la família puga 
divertir-se junts”.

L’Ajuntament ha adquirit el mate-
rial audiovisual emés en Plana Visió 
sobre les Alqueries entre els anys 
1997 i 2009 perquè forme part de 
l’arxiu municipal. En total són 467 
vídeos que es poden veure en el 
canal de Les Alqueries Pèdia en 
Youtube. La temàtica és molt vari-
ada, ja que inclou actes de festes 
com són l’ofrena, presentació de 

les reines de festes o cavalcades, 
culturals, gastronomia com les tra-
dicionals calderes, religiosos com el 
betlem, esportius, per exemple les 
carreres ciclistes o de gimnàstica... 

També inclou entrevistes a Miguel 
Montes i Consuelo Sanz com a al-
caldes, a altres persones del poble 
i homenatges a les persones més 

majors del poble. En la pàgina web 
de Les Alqueries Pèdia estan orde-
nats i classificats per anys, esdeve-
niment i duració perquè siga més 
ràpid buscar els diferents progra-
mes. La regidora de Cultura, No-
elia Albalate, afirma que és “una 
col·lecció important per a conser-
var la història del nostre poble i 
perquè tots la puguen consultar”.

El festival familiar va celebrar la segona edició amb actuacions de Ramonets, Xa Teatre i Twister Peli

El consistori ha fet les gestions perquè l’arxiu emés entre 1997 i 2009 forme part de l’arxiu local 

Els pogrames de Plana Visió sobre les Alqueries 
formen part de l’arxiu municipal

Acutació Flipa! de Ramonets a la Plaça Major
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L’última celebració de Halloween 
ha portat un passacarrer, orga-
nitzat per l’Ajuntament, amb una 
bona acollida per part dels més 
menuts. Durant la vesprada, xique-
tes i xiquets van participar disfres-

sats de temàtica de terror. Una 
batucada va acompanyar el cerca-
vila pel poble. A més, es va repartir 
llepolies als participants. Per altra 
banda, com és tradició aquests 
últims anys, el Casal SOS va pre-

parar una casa del terror amb el 
títol ‘La història mai contada’ amb 
passes de 10 minuts de durada. Un 
total de 109 persones van entrar 
a la Casa. Quasi un 56% dels assis-
tents van ser adolescents.

cultura

Els més menuts celebren Halloween amb un passacarrer

Marxa a peu i 
activitats pel 25N

Programa d’inserció 
laboral de dones

Les Alqueries ha celebrat el 25N amb programació 
especial durant la setmana. Esta incloïa activitats com 
ball de ritmes llatins per a totes les edats, l’obra de 
teatre Luces, cámara, stop, jornades d’esports per la 
igualtat i la tradicional marxa a peu de 4 kilòmetres.

Serveis Socials i Igualtat han organitzat un programa 
formatiu per a aconseguir la inserció laboral de les 
dones durant el mes de novembre. Este curs està 
inclòs dins del Pla d’Igualtat de les Alqueries aprovat 
en desembre de 2019.
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cultura
308 participacions en les últimes 
jornades d’Oci nocturn i diürn

Les escoles de Nadal ajuden a la 
conciliació familiar durant les festes

Les jornades d’Oci nocturn i diürn 
han resultat un èxit de participació. 
Cada edició ha superat el nombre 
de participants de l’anterior.

Els participants han de resoldre 
les diferents gimcanes, jocs i ta-
llers, seguidament d’un sopar de 
pa i porta i una festa perquè dis-
fruten tots junts.

“L’activitat està pensada perquè les 
xiquetes i xiquetes des dels 3 als 
12 anys tinguen opcions de diver-
tir-se en el mateix poble” detalla la 
regidoria de Cultura, Noelia Alba-
late, i recorda que “l’accés a l’oci és 
un dret dels més menuts perquè és 
fonamental per al seu desenvolupa-
ment físic i psicològic”. 

Totes tenen una temàtica diferent 
on les xiquetes i xiquets són els 
protagonistes. La primera d’elles 
ambientada en el món pirata va 
comptar amb 65 participants. La 
segona, en una festa hawaiana amb 
82 inscrits. La tercera sobre el tea-
tre amb 101. Per últim, en la versió 
d’Oci diürn per a acomiadar l’any 

60 famílies van participar en la cer-
ca del tresor nadalenc. 

“Des del consistori organitzem es-
tes i altres esdeveniments per als 
més menuts, com el festival Perdu-
dets, per tal de contribuir que si-
guen feliços, socialitzen i fomenten 
la seua creativitat”, conclou Albalate.

Les escoles de Nadal d’infantil i pri-
mària han ajudat a famílies a conci-
liar les vacances de l’alumnat amb 
els seus treballs durant els matins 
amb 28 i 27 participants respecti-
vament. Dels 3 als 5 anys han dis-
frutat de jocs de fusta, tallers, balls 
i contes motors. El títol de l’escola 
era Un viatge pel món on els i les 
alumnes han conegut diferents 
continents i els seus jocs tradicio-
nals. Dels 6 als 11 anys ha participat 
en activitats esportives com una ei-
xida en bici o una excursió per la 
Serra Espada - Eslida - Font de Ma-
tilde i taller de cuina.  A més, tots 
dos van tindre una festa amb cas-
tells unflables i gimcana nadalenca.

Esta activitat està pensada per a crear opcions d’oci al poble a l’alumnat dels 3 als 12 anys

Discoclown en la festa hawaiana d’Oci nocturn
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joventut

Escoles de masos a les Alqueries és el 
nou projecte entre jubilats i l’IES Jaume I

El Pla de Joventut avança amb la 
celebració de dos fòrums joves

Escoles de masos a les Alqueries 
és el nou projecte d’aprenentatge 
servei solidari (ApSS) entre l’as-
sociació de jubilats i pensionistes 
de les Alqueries, l’alumnat de l’IES 
Jaume I i l’Ajuntament. Consistix a 
fer entrevistes, recopilar documen-
tació, vivències i material relacionat 
amb les escoles dels masos de la 
localitat: la Palmera (l’actual Casal 
Jove) i l’escola de Bellaguarda, com 
una manera de donar valor a l’ex-
periència de les persones majors; 

a banda d’afavorir la comunicació, 
l’intercanvi de coneixements i una 
bona relació entre generacions. Els 
joves es reunixen amb els jubilats 
tots els dimecres fins a finals de 
març. Una altra de les finalitats és 
introduir als adolescents en la me-
mòria històrica del poble i mante-
nir-la viva. En edicions anteriors el 
tema del projecte havia sigut les 
noves tecnologies o el medi ambi-
ent. De maig a juny hi haurà un nou 
grup d’ApSS de segon de l’ESO.

La creació del Pla de Joventut de 
les Alqueries avança a una nova 
fase amb la celebració de fòrums. 
Estos són un espai de diàleg entre 
la gent jove i l’Ajuntament per a 
crear polítiques de joventut més 
concordes amb les seues necessi-
tats i inquietuds. Un d’ells va estar 
centrat en educació, futur i mi-
llores de les relacions personals 
i altre sobre oci i mobilitat. Esta 
acció se suma a les enquestes a la 
població juvenil durant diferents 
mesos en 2022.

Festa de benvinguda de Casal SOS
Una de les activitats demanades en 
el primer fòrum va ser una disco-
mòbil. Un grup de joves membres 
de l’associació juvenil Casal SOS 
va encarregar-se d’organitzar-la. Va 
ser una vesprada de jocs de fira i 
una zona de pícnic amb el DJ re-
sident, Dj Yoda. Per a finalitzar la 
jornada, un sopar de pa i porta. 
Joventut va aprofitar este dia per 
a celebrar el segon fòrum on els 
assistents van fer arribar les seues 
idees i propostes.

Programació 
del Casal Jove

El centre juvenil té una programa-
ció setmanal amb activitats durant 
tot el curs dels 12 als 17 anys. La 
seua particularitat és que la ma-
teixa gent jove és qui la decidix. 
Actualment tenen una oferta que 
inclou esports on practiquen amb 
un monitor: vòlei, frontó, bàsquet, 
bàdminton…; dos tallers de cuina, 
un els dimecres per a joves de 12 
a 13 anys i altre de 14 a 17 anys 
els dimarts; un club de lectura; 
grup de dibuix; idiomas y bromas, 
un espai per a aprendre francés i 
anglés de la mà de Teo; i Venus 
ludus, on cada divendres es fa una 
activitat diferent com jocs de tau-
la, sopars, festes o nits de pel·lí-
cules. Les persones interessades a 
participar només han de posar-se 
en contacte amb el Casal.

Els grups d’acció
El Casal Jove també està obert 
perquè els joves d’entre 18 i 30 
anys creen grups que facen ús de 
l’espai de manera no lucrativa i 
amb valors democràtics. Estos po-
den estar relacionats amb alguna 
activitat (teatre, escalada, música, 
jocs de rol…) o amb algun valor.
 
Actualment, existix el d’Arrels fe-
ministes, que treballen per a pro-
moure la igualtat. Entre els ado-
lescents també hi ha dos grups: 
Arrels Feministes secció 14-17 
que enguany participa en la Co-
missió d’Igualtat i Convivència de 
l’IES Jaume I de Borriana i Planeta 
Salvatge, grup d’ecologia que ha 
participat en la recollida de resi-
dus al riu Anna o la campanya Mo-
bilitza’t per la selva de reutilització 
i reciclatge de mòbils. També amb 
el suport del grup Sabadacasal.
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Les Alqueries és un dels impulsors 
de les trobades provincials de joves

Sabadacasal, el grup d’oci 
educatiu per a primària

#Connecta’t és una activitat de 
trobades de joves de la província 
de Castelló. Les Alqueries és un 
dels municipis impulsors junt amb 
l’Alcora, Borriol, Benicàssim, Caste-
lló, Moncofa, Nules, Onda, Orpesa, 
Segorbe, la Vall d’Uixó, les manco-
munitats de l’Alt Palància i de l’Alt 
Millars. S’organitzen tres durant el 
curs i en 2022 va ser el torn del 

Grau de Castelló, Fanzara i Borri-
ol amb la participació d’entre 100 
i 125 joves per trobada. L’objec-
tiu és impulsar la participació dels 
adolescents dotant-los de respon-
sabilitats, promovent així, la seua 
presa de decisions i fomentant una 
visió crítica. A més, un espai per a 
conéixer i coordinar-se joves de di-
ferents territoris a la província

Sabadacasal organitza jocs, tallers i 
eixides els dissabtes de matí al Ca-
sal Jove per a xiquetes i xiquets. El 
grup continua sent referent d’ac-
tivitats educatives per a primària 
a les Alqueries gràcies al conveni 
amb entre l’Ajuntament i l’associa-
ció d’Esplais de Castelló (AECAS). 

També s’organitza activitats conjun-
tes amb altres grups de la província, 
com la participació en la Fira de 
Comerç Just de Castelló, o l’alber-
gada a Vilafranca. Els valors que tre-
ballen són l’ecologia, descobriment 
de l’entorn, solidaritat, cooperació,  
treball en equip i responsabilització.

Programa 
Eurodisea

Projecte 
Corresponsals

Nous responsables 
del Casal Jove

L’Ajuntament ha acollit a dos jo-
ves del programa de pràctiques 
Eurodisea: Isabel i Teo. Ells dos 
treballen al poliesportiu i al Ca-
sal Jove. Teo és un jove animador 
de Bèlgica amb el qual aprendre 
francés i anglés i poder intercan-
viar experiències al Casal. Ante-
riorment han participat altres dos 
joves de Portugal i Bèlgica. L’ob-
jectiu del programa és que la gent 
jove obtinga experiència laboral 
mentre millora el seu coneixe-
ment d’un idioma estranger.

El Casal Jove de les Alqueries i 
Borriana han arribat a un acord 
per a portar endavant el progra-
ma de Corresponsals en l’IES Jau-
me I. L’equip de Corresponsals 
està format pels mateixos joves 
majors de 14 anys que transme-
ten les seues necessitats a l’Ad-
ministració i als seus iguals a in-
formar-los sobre cursos, beques, 
etc, que tenen al seu abast.

El centre juvenil té un nou equip 
de responsables. Persones d’en-
tre 14 a 17 anys, que participen 
en alguna activitat del Casal Jove, 
seran les encarregades de decidir, 
organitzar i portar avant les acti-
vitats. L’objectiu de ser responsa-
ble és aprendre amb la pràctica 
a participar, assumint tasques i 
adquirint competències bàsiques 
per a la vida.
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El nou equip cadet TBG Alqueriense 
prepara la temporada amb il·lusió

El cadet TBG Alqueriense ja està en 
plena pretemporada per a preparar 
les competicions de 2023. La for-
mació està integrada per 13 cadets, 
dos de segon any i onze de primer. 

En esta campanya ja ha disputat  
amb huit corredors en la recent-
ment creada Copa Valenciana de 
CX. A més, va tindre presència en 
quatre proves de Copa Espanya de 
CX i en l’actualitat està disputant 
la Lliga de Pista la Comunitat.

L’equip ja està centrat en les pro-
ves de BTT de Costa Blanca, la 
Nucia,  la Copa Massi, i la prova 

internacional de Xelva, prèvia al 
Open BTT de la Comunitat Valen-
ciana. Respecte a les competicions 
de carretera de la província de 
Castelló, estes arribaran a princi-
pis d’abril amb la Copa Manrubia, 
prova referent en la categoria.

L’equip dirigit per Manolo Aguile-
lla, va nàixer en 2022 dins del Club 
Sport Ciclista Alqueriense, que en 
este 2023, compleix 75 anys. L’en-
titat és la més antiga de la provín-
cia amb 400 socis.

Fins a la creació del TBG Alqueri-
ense només existia un equip cadet 

per a la província “donada la ne-
cessitat per apostar pel ciclisme 
base provincial va nàixer aquest 
il·lusionant projecte esportiu i 
humà”, expliquen des del club, qui 
agraïx “als patrocinadors que han 
apostat pel nou projecte esportiu 
que respira il·lusió, joventut, talent 
i moltíssima companyonia”.

La plantilla està formada per Miguel 
A. Aguilella, Yoel Herrero, Hugo 
Arnalte, Marc Chalmeta, Jordi Pe-
ris, Javier Alarcón, Pablo Molina, 
Manuel Beltrán, Albert García, Joan 
Folch Campo, Nacho Martínez, 
Daniel Ruiz i César González.

Plantilla del TBG Alqueriense per a 2023
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La pista de frontó 
estrena nova pintura

Bronze en l’autonòmic 
per al conjunt juvenil

Jornades esportives 
gratuïtes per a joves

Castañer aconseguix el 
subcampionat autonòmic

La regidoria d’Esports ha pintat de nou la pista de fron-
tó, ja que per actes vandàlics presentava grafitis a les 
seues pareds. També execuratrà actuacions de mante-
niment d’altres instal·lacions esportives del poble.

El conjunt juvenil federació avançat ha aconseguit la 
tercera posició en el Campionat Autonòmic celebrat 
a Alcoi. El conjunt està format per les gimnastes Va-
nessa locher, Claudia Cabedo, Sandra Corona, Ra-
quel Ruiz,Claudia Stoica i Alba Planelles.

Mentre que el conjunt benjami bàsic ha sigut el quart 
classificat en la seua categoria amb la participació de  
Clàudia Isach, Maria Planelles, Candela Sanchez, Mi-
reia Oltra i Aroa Vargas.

El consistori ha iniciat 2023 amb jornades gratuïtes 
per a adolescents de diferents esports. Les sessions 
han sigut de taekwondo, condicionament físic i zum-
ba. Estes s’organitzen perquè els joves puguen provar 
i trobar un esport que els agrade i fomentar l’exer-
cici físic, ja que per als pròxims mesos s’impartirà un 
curs d’iniciació al taekwondo i de condicionament 
físic. Les Alqueries en Forma també té classes per a 
secundària com futbol sala, cal·listènia, ball modern i 
entrenament funcional.

La gimnasta del Club Gimnàstica Ritmica Pintor So-
rolla, Eva Castañer, s’ha fet amb el subcampionat au-
tonòmic infantil open de la Comunitat Valenciana a 
Alcoi amb el seu exercici. 



el municipi 28

esports
Les Alqueries en forma inicia nova 
temporada amb 282 participants

Jornades de portes obertes 
per a practicar esports

Les Alqueries en forma compta 
amb 282 participants durant el curs 
2022-2023. Enguany, el consistori 
ha augmentat l’oferta amb la incor-
poració d’entrenament funcional, 
stretching (estiraments de muscula-
tura), TRX i en forma amb l’hand-
bol i futbol sala per a joves i adults.

Els cursos més demandats han 
sigut ioga, pilates, gimnàstica de 
manteniment, step fitness i botes 
de rebot. A banda, també hi ha 
classes de cubbà, freestyler, GAP i 
cal·listènia, gimnàstica per a la ter-
cera edat. 144 adults i joves s’han 
apuntat i 30 de la tercera edat.

Per a infantil i primària hi ha judo, 
atletisme, patins, ball modern, 
psicomotricitat + multiesport, 
handbol i bàsquet. 108 xiquetes i 
xiquets s’han apuntat al curs que 
durarà fins al 31 de maig. El prò-
xim termini de baixes i inscripci-
ons serà del 13 al 17 de març.

L’Ajuntament està organitzant jor-
nades de portes obertes durant 
tot el curs 2022-2023 perquè jo-
ves i adults puguen provar i prac-
ticar diferents esports. El regidor 
d’Esports, Ramón Ros, exposa que 
“amb estes activitats la ciutadania 
pot descobrir quin li agrada més 
practicar i també conéixer i disfru-
tar de les instal·lacions municipals”. 
Fins a l’actualitat, el poliesportiu 
ha albergat classes d’handbol, to-
nificació muscular i futbol sala. “És 

una oportunitat també per a les 
persones que no estiguen apunta-
des a cap activitat o que no poden 
fer-ho regularment, practiquen es-
port al llarg de l’any, ja que totes 
elles són activitats gratuïtes”, pun-
tualitza el regidor, qui anima a “fer 
esport perquè és essencial per a 
una bona qualitat de vida i a les 
Aqueries tenim els cursos de les 
Alqueries en forma i els esdeveni-
ments que preparem des del con-
sistori i les associacions”.

L’oferta de classes augmenta amb la incorporació d’entrenament funcional, stretching, TRX i en forma 
amb l’handbol i el futbol sala

L’Ajuntament tracta de fomentar l’activitat física amb activitats 
puntuals gratuïtes per a xiquetes i xiquets, joves i adults

135 d’usuaris en 
els cursos d’estiu

Campus esportiu 
de primària

Des de juliol fins a setembre, 
les Alqueries en forma va orga-
nitzar cursos especials d’estiu. 
135 persones van participar en 
les diferents esports. L’oferta 
incloïa classes d’aquagym per a 
adults i per a la tercera edat, ioga, 
step-aquafitness, aquaeròbic, bo-
tes de rebot, pilates, cubbà, GAP, 
gimnàstica d’estiu i de la tercera 
edat i cal·listènia.

L’oferta esportiva es manté tam-
bé els mesos de calor amb la se-
gona edició del campus esportiu 
d’estiu per a primària. Durant 
una setmana, 22 xiquetes i xi-
quets van divertir-se amb activi-
tats esportives minoritàries com 
rugbi, scooter freestyler, handbol 
i natació, així com, de la pisci-
na, fet motxilles i clauers i d’una 
holly party i festa de l’aigua.
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Borja VicentLucía Romero

Raul Aymerich

Alba Cebrián

Francis González
David Aymerich, 

Guillem Mingarro 
i Juanjo Castillo

El futbolista de les Alqueries, 
Borja Vicent, va aconseguir l’as-
cens amb el C.D. Numancia de 
Soria a 1ª RFEF en l’anterior tem-
porada 2021-2022. L’equip es va 
proclamar campió a falta d’un 
partit per a acabar la lliga. Actu-
alment, milita en les files del Club 
Deportivo Tudelano de Tudela, 
Navarra, que juga en el grup 2 de 
Segona Divisió B.

Romero ha renovat amb el Villar-
real CF fins al 2026. La migcampis-
ta ja va firmar amb 15 anys un con-
tacte de preparació amb el club i 
va debutar el passat 16 d’octubre 
en la Finetwork Liga F (primera 
divisió femenina). A més, ha estat 
convocada per la Selecció Valenci-
ana Femenina i en la Selecció Es-
pañola Sub-17. Des dels 7 als 12 
anys va entrenar a les Alqueries.

Raúl Aymerich és el porter del 
CPLV Valladolid amb el que ha 
aconseguit classificar-se dos tem-
porades seguides en la Copa del 
Rey que es juga en gener. L’es-
portista competix en la lliga Elit 
d’hoquei on ja va assolir el sub-
campionat la passada temporada. 
En la 22/23 mantenen la segona 
posició després de disputar la pri-
mera volta de partits.

L’atleta acaba d’ascendir a la Divi-
sió d’Honor amb el seu club Las 
Celtiberas, guanyant en dos oca-
sions els 3000 obstacles. Cebrián 
competix en la lliga més alta a ni-
vell nacional gràcies als seus re-
sultats en 2022: campiona auto-
nòmica sub23 trail, subcampiona 
autonòmica absoluta de 1500m i 
novena en el campionat d’Espa-
nya de 3000 obstacles sub23 .

González ha competit esta tempo-
rada en diferents duatlons i triat-
lons de tota España. El triatleta ha 
aconseguit grans resultats com la 
primera posició en la Mediteránea 
Tri d’Alacant i en la general de les 
tres províncies valencianes, se-
gon en Duatlón Cross d’Hijar i en 
el triatló de Castelló i tercer en 
Cross de Valdepeñas i en la Medi-
terránea Tri de València.

Els tres esportistes d’elit van que-
dar tercers en la lliga autonòmi-
ca i sèptims en la lliga Elit en la 
temporada anterior amb el HC 
Orcas Playas de Oropesa. Actu-
alment estan tercers i novens en 
les mateixes categories.

Esportistes d’elit de les Alqueries
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El Sport Ciclista Alqueriense complix 75 anys

El Sport Ciclista Alqueriense com-
plix enguany 75 anys. En este ani-
versari han preparat actes i pro-
ves per la seua celebració. L’any 
arranca amb l’acte institucional 
de commemoració en el saló de 
plens de l’ajuntament en febrer. En 
ell participaran ciclistes professio-
nals de la Comunitat Valenciana i 
autoritats provincials i federatives. 
El mateix dia s’inaugurarà la reha-
bilitació de la façana del club.

Durant l’any, l’Alqueriense orga-
nitzarà conferències, xarrades i 
esmorzars amb ciclistes nacionals 
i internacionals, a més d’altres que 
comunicarà la directiva. També s’ha 
confeccionat mallots ciclistes com-
memoratius del 75 aniversari amb 
un preu de 45 euros i 52 el culot.

Pel que respecta a les proves es-
portives, tenen previst la carrera 
de cadets puntuable per a la Copa 
Manrubia de ciclisme a l’abril, la 
carrera d’escoles de la Federació 
Castellonenca de Ciclisme que es 
disputarà en maig a Borriana i altra 
en juny dins del programa de festes 
de la Segregació a les Alqueries. A 
més, ha sol·licitat l’organització del 
Campionat autonòmic de Ciclisme 
Cadet a Sueras i el campionat au-
tonòmic d’escoles de la Federació 
de Ciclisme de la Comunitat Va-
lenciana a les Alqueries.

Escola de ciclisme
L’entitat compta amb una esco-
la de ciclisme amb les categories 
promeses, principiants, alevins i 
juvenils. Les inscripcions per a la 

nova temporada continuen ober-
tes al 629871330 o el 681153387. 
El preu és de 175 euros anuals per 
a fills i filles de socis i 225 euros 
per als no socis. Els entrenaments 
estan prevists fer-los en el velò-
drom comarcal de Borriana.

En 2022 va comptar amb 16 ciclis-
tes que van obtenir 63 pòdiums al 
llarg de la temporada. Tres alumnes 
rebran el premi en la Gala de l’Es-
port Autonòmic pels seus resultats. 
Ells són Carmen Aguilella com a 
campiona autonòmica i de la lliga 
provincial en la categoria promeses 
de segon any, Leire Lázaro com a 
campiona lliga provincial en catego-
ria promeses de primer any i Jordi 
Peris com a campió autonòmic de 
ciclocròs en la categoria infantil.

En febrer serà l’acte institucional commemoratiu de l’aniversari en el saló de plens de l’ajuntament

L’Ajuntament de les Alqueries felicita al Sport Ci-
clista Alqueriense que complix enguany 75 anys. En 
este aniversari, amb motiu de la creació de l’equip 
cadet TGB, el consistori ha patrocinat la compra 
d’una emisora de ràdio i ha destinat en el pressu-
post de 2023 una subvenció nominativa per a apor-
tar el seu granet de sorra en la celebració d’este 
any tan especial. 

Des de l’Ajuntament de les Alqueries volen aprofitar 
estes línies per a “felicitar al club local Sport Ciclista 
Alqueriense en esta data tan especial i animar-los a 
seguir treballant per l’esport de base en la localitat. 
El nostre compromís és el de seguir col·laborant 
amb l’entitat i seguir aportant al seu creixement”.

L’Ajuntament felicita al Sport Ciclista pel seu 75 aniversari
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Les Festes Patronals agrupa música, esport, 
gastronomia, activitats infantils i taurines

Les Festes Patronals celebrades 
des del divendres 30 de setem-
bre i fins al 9 d’octubre han estat 
repletes d’activitats esportives i 
gastronòmiques, així com musicals, 
infantils i taurines. La regidora de 
Festes, Lorena Maure, destaca que 
“una senya d’identitat de les nos-
tres festes és la germanor entre 
les diferents penyes del poble i el 
bon acolliment de la ciutadania, 
per això, atrauen persones d’altres 
localitats que venen i gaudixen 
també de les activitats”.

Entre les novetats està l’espectacle 
Operación Homenaje, un tribut al 
mític concurs Operación Triunfo, 
The Talent o ‘tardeo remember’. 
Quant a orquestres, enguany ha 
sigut el torn d’Euforia, la Tribu, Mó-
naco Party i Supermagic.

També ha tingut lloc la segona 
edició del festival Mou la Llengua, 
amb els grups Bandits de Castelló 
i Akatz de Bilbao i els punxadiscos 
Surcos Bravos, Bernat Fa i Black 
Chancho. La regidoria de Norma-
lització Lingüística, Betlem Albero, 
ha remarcat que “per celebrar esta 
segona edició s’han programat dos 
bandes que fan servir la música 
jamaicana d’arrel clàssica com a 
fil conductor. Dos propostes de 
qualitat que fan ús del valencià i 
l’euskera com a eines d’expressió” 
A més, es va repartir a cada assis-
tent un got reutilitzable per tal de 
reduir els residus que provoquen 
aquest tipus d’actes.

Un acte que ha vingut per a que-
dar-se és el pregó infantil que va 
començar en 2019 i enguany in-

corpora una cercavila acompanya-
da per l’espectacle Batukats. Mau-
re agraïx la col·laboració de les 
penyes que organitzen i preparen 
activitats com un ‘tardeo’ flamenc 
amb Quimbala, l’actuació de Resi-
lientes Rock Band, l’ofrena de flors, 
concurs de paelles o el menjar de 
calderes, etc.

“A causa de la situació meteoro-
lògica es va haver de reorganitzar 
alguns actes com el matí de jocs 
infantils que es va traslladar al po-
liesportiu o cancel·lar alguns com 
els bous embolats del dijous i el 
pa i porta, encara així hem pogut 
disfrutar de la nostra setmana gran 
de festes” explica Maure.

Respecte a la programació taurina, 
les festes comptaran amb bous i va-
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ques d’una gran varietat de rama-
deries com són la Espuela, Joaquín 
Nuñez, Luís Algarra, Fernando Man-
silla, Sánchez Arjona, Juan Faet-Tau-
rocovatelles, Nacho Claramonte, 
Hermanos Bellés, Astolfi, Miguel Pa-
rejo, Montalvo, Eladio Vegas, Saltillo i 
Tomás Prieto de la Cal.

Per als aficionats a l’esport es va 
organitzar un torneig de futbol 
sala i de bàsquet amb un punt d’in-
formació de L’Aurora - Grup de 
Suport, a més de la volta amb bici-
cleta al poble amb més de 250 par-
ticipants. A més, de l’oportunitat 
de conéixer més sobre les Alqueri-
es amb la desena edició de la visita 
comentada per a saber la història 
de l’edifici de l’Ajuntament, l’antiga 
Vila Dolores, per l’historiador lo-
cal, Mossèn Albert Ventura Rius. La 
fira i l’hostal del vi també han estat 
present durant totes les festes.

L’acte d’homenatge a la reina de 
festes, Anna Ros, i la seua cort 
formada per Elena Agut, Carmen 
Aymerich, Vega Castillo, Rosa 
García, Paola García, Carla Marín, 
Paula Nebot, Miriam Ortega, An-
drea Prieto i Marta Ros, la seua 
visita als manifests, els actes tau-
rins i la missa en honor a la Mare 
de Déu del Niño Perdido es van 
retransmetre per MediTV i es po-
den tornar a veure per internet.

La regidora agraïx la col·laboració 
de totes les associacions i penyes 
per a organitzar diferents actes 
de festes, “és una setmana per 
a disfrutar tots junts”, a més de 
destacar “la bona acollida de les 
activitats programades per part 
de la ciutadania que demostra les 
ganes de passar-ho bé de tot el 
poble i dels visitants que hem re-
but durant els deu dies de festes”.

Homenatge a la dona de més edat

Homenatge a l’home de més edat

Vi d’honor tercera edat

Festa infantil

Cavalcada de disfresses

Les festes en imatges
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Les Festes de la Segregació tornen sense 

restriccions pel 37 aniversari de les Alqueries

Les passades Festes de la Segre-
gació, celebrades del 17 al 25 de 
juny, han tornat sense mesures res-
trictives després de tres anys de 
pandèmia, en el 37 aniversari de la 
segregació de les Alqueries. La pro-
gramació torna amb activitats vari-
ades perquè els públics de totes les 
edats gaudisquen del seu retorn.

Les festeres presentades en 2020, 
per fi han pogut les seues festes 

amb la presentació de la reina, 
Anna Moles, i la seua cort formada 
per Elena Agut, Carmen Aymerich, 
Vega Castillo, Rosa García, Paola 
García, Carla Marín, Paula Nebot, 
Miriam Ortega, Andrea Prieto i 
Marta Ros en la Plaça Major. 

Summer splash, el tobogan de més 
de 70 metres, es consolida com a 
activitat de les festes. Igual que els 
ja tradicionals com és el sopar de 

pa i porta. Els espectacles musi-
cals programats van ser Lo que fui 
es lo que soy, l’orquestra Empopa-
dos i Grupo Next, la discomòbil 
Discoclown i l’actuació Hombres 
G, l’humorista Oscar Tramoyeres, 
entre altres.

La visita comentada en esta ocasió 
ha sigut el pany del Picapedrer i el 
pany dels Paus. A més de la presen-
tació de l’article De Cap de Terme 
a les Alqueries en la restaurada es-
glésia vella del Replà.

El dissabte 25 de juny es va cele-
brar l’acte institucional i ofrena al 
Monolit amb els 37 tronadors i la 
mascletà de final de festes dispa-
rada per la pirotècnia Reyes Martí. 
Maure, destaca que “gràcies a tots 
els que han treballat i col·laborat 
s’han pogut organitzar estes festes 
tan esperades”.XVI trobada de boixeteres
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La programació de Nadal inclou una festa 
de Cap d’any per a acomiadar l’any

La programació de Nadal va comp-
tar amb les tradicionals activitats 
esportives, culturals i d’oci. La prin-
cipal novetat va ser la celebració 
de la nit de Cap d’Any organitza-
da pel consistori. Els assistents van 
portar el seu sopar i se’ls va repar-
tir cotilló i gallets de taronja per a 
les campanades. Seguidament, van 
disfrutar de l’actuació de Fraguel 
orquestra. Així mateix, una festa fa-
miliar d’oci diürn de Cap d’Any. 

La Unió Musical Alqueriense va 
donar un concert amb l’espectacle 
‘UMA Ràdio 202.2’ durant el sor-
teig de Nadal de Caixa Rural Al-
queries. També hi va haver degus-
tació de dolços típics i xocolate. 

Per primera vegada s’ha progra-
mat la cursa de Sant Silvestre, la 
Fira de Nadal del comerç local i 
la inauguració del Betlem el mateix 
dia. La regidora de Festes, Lorena 
Maure, explica que “d’aquesta ma-
nera, impulsar i atraure a un major 
nombre de persones i augmenten 
les compres durant la fira, ja que la 
Sant Silvestre atrau persones d’al-
tres localitats”. 

11 establiments van participar amb 
sorteig d’obsequis i vals de com-
pra. El Pare Noel va arreplegar 
les cartes dels més menuts. Hi va 
haver xocolatada per a berenar i 
una actuació nadalenca. Els locals 
amb una parada van ser Elvira Vidal 
Parafarmacia, Decode, Corazón y 
Azúcar, Uhane Pies Felices, Belkart, 
Tot desde 100 Vicenta Elena, Pelu-
quería Estética Segarra, Floristeria 
Mariola, Mandarina, Silvia fruites i 
verdures i Mónica Ventura. 

Tampoc ha faltat la recepció de les 
cartes als emissaris reials, la deco-
ració de l’arbre de Nadal, els festi-
vals nadalencs o Celebrem el solstici 
al Casal Jove amb eixides, excursi-

ons i acampada dels 12 als 17 anys. 
L’acte més esperat pels més xico-
tets va ser la cavalcada dels Reis 
Mags d’Orient, Melcior, Gaspar i 
Baltasar, amb caramels i regals.

festes

Cavalcada dels Reis d’Orient

Fira de Nadal del comerç local

Entrega de premis Sant Silvestre
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En esta legislatura, pese a las dificulta-
des en la gestión que nos ha provoca-
do la pandemia, hemos conseguido lle-
var acabo gran parte de las propuestas 
de nuestro programa electoral.

Seguimos apostando por nuestra ju-
ventud con subvenciones al material 
escolar, la “escola matinera”, adecua-
ción de aulas de 2 a 3 años y las con-
tinuas adaptaciones del patio del CEIP 
Pintor Sorolla, de la Guardería Muni-
cipal y el Casal Jove. También hemos 
mejorado la accesibilidad y los servi-
cios de la biblioteca. Hemos ampliado 
la oferta cultural con actividades para 
todas las edades con la creación de 
festivales como “Perdudets”.

Siempre pensando en la igualdad y 
la inclusión hemos desarrollado el 
primer Plan Municipal de Igualdad de 
Oportunidades entre mujeres y hom-
bres. Desarrollando actividades en 
los diferentes grupos de población, 
con sendas campañas de sensibiliza-
ción desarrolladas durante las fiestas 
patronales.

En el área deportiva hemos mejorado 
las instalaciones del campo de fútbol, 
del polideportivo, del frontón y de la 
piscina municipal. Se han ampliado las 
ofertas en cursos y actividades, como 
ahora el parque de calistenia. El nom-
bre de les Alqueries ha estado presen-
te en las pruebas más importantes de 
ciclismo de nuestra comunidad, cele-
brándose la salida de la 73 Vuelta a 
la comunidad Valenciana y posterior-
mente la 39 Vuelta a Castellón.

Pensando en nuestros mayores, he-
mos adecuado el Hogar del Jubilado, 
manteniendo las actividades de la se-
mana de la 3ª edad, y ampliando la 

Unidad de Respiro. Hemos mejorado 
y aumentado los servicios de asisten-
cia a domicilio y “Menjar a casa”. 

En el campo de la agricultura nos he-
mos centrado en el mantenimiento de 
los caminos rurales, la lucha biológica 
contra las plagas, como el “cotonet”, 
y la información a los agricultores.

Apostamos por la sostenibilidad y 
cuidado del medio ambiente del mu-
nicipio con actuaciones como: cam-
bio progresivo a tecnología led en el 
alumbrado público, instalación de pla-
cas fotovoltaicas y punto de recarga 
para vehículos eléctricos. Dentro de 
la mejora del servicio de recogida de 
basuras apostamos por el “porta a 
porta” que es el sistema más adecu-
ado y eficaz.

Seguimos dinamizando nuestro pue-
blo con las diferentes ferias y cam-
pañas de ayuda a nuestro pequeño 
comercio. Dando accesibilidad a nu-
estros polígonos desde el casco ur-
bano con la reciente ubicación de la 
pasarela, carril bici y bio-saludable, y 
la mejora de la iluminación y seguri-
dad con la instalación de cámaras de 
vigilancia del tráfico.

A nivel de infraestructuras urbanísti-
cas hemos llevado a cabo la apertura 
C/ Sant Jaume, la mejora de la accesi-
bilidad del mercado y Unidad de Res-
piro, la accesibilidad de las avenidas 
Via Augusta y Mossén Juan Miralles, el 
asfaltado y la mejora de las calles Iturbi 
y Maestrat, la adecuación del Pany dels 
Borillos, la mejora del alcantarillado de 
la avenida José Izquierdo, la mejora de 
aceras frente al Salón Cooperativo de 
la Fundació Caixalqueries, entre otros 
muchos proyectos y actuaciones.

Está en marcha la adecuación de las 
calles 2 de mayo y Antic Regne de Va-
lència, la remodelación del parque de la 
calle Colón junto a la guardería, y la en-
trada al municipio por Mosen Juan Mi-
ralles. También está en una fase avanza-
da la reforma del Consultorio Médico.

Pero sobre todo queremos desta-
car que por fin hemos podido dar 
solución a los problemas que duran-
te años han estado enquistados. La 
restauración de un edificio tan em-
blemático, como es el Replà, ya es 
un hecho, consolidando la iglesia y 
continuando con el resto del edificio.  
Hemos desbloqueado la situación del 
“PAI del Golf” liquidando las obras 
pendientes, la Casa de la Música i la 
Dansa y los campos de fútbol, a su 
justiprecio y sin caer en un endeuda-
miento municipal.

Ahora sí, en unos meses podremos 
ver la 1ª fase de la Casa de la Cul-
tura acabada. Que nos mostrará un 
edificio en su exterior acabado y una 
biblioteca nueva.

Trabajamos buscando soluciones, no 
creando problemas, a pesar de las crí-
ticas infundadas de determinados par-
tidos políticos, los cuales, en ningún 
momento, durante estos 4 años, han 
colaborado ni han aportado nada. Tan 
solo se han dedicado a crear crispa-
ción y llevar a les Alqueries a un males-
tar general ante cualquier propuesta, 
iniciativa o intento de progreso.

Si hemos sido capaces de avanzar en 
derechos sociales, en infraestructuras, 
en sostenibilidad, y todo esto a pesar 
de una pandemia y un contexto inter-
nacional del todo desfavorable, imagi-
naos cuando el viento sople a favor.

SEGUIMOS AVANZANDO
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Febrero de 2023, y con él la 
puesta en marcha del nuevo sistema 
de recogida de basuras “porta a por-
ta”. Seguimos, y seguiremos, defendi-
endo nuestra postura acerca de este 
bochornoso sistema, estamos total-
mente en contra, y los motivos son 
bien conocidos. Somos conscientes 
y sabemos la necesidad de reciclar 
para cuidar el planeta, pero también 
creemos que, como políticos y re-
presentantes del pueblo, se deben 
adoptar medidas que garanticen el 
sistema del bienestar al mismo tiem-
po que cumplan con las necesidades 
medioambientales, facilitando la vida 
de nuestros vecinos. Y con este sis-
tema impuesto de forma imperativa 
por parte del equipo de gobierno 
(PSOE-COMPROMIS) se ha conse-
guido todo lo contrario.

Por un lado, se ha impuesto un 
horario para decidir cuándo y qué 
basura se debe sacar cada día, con-
dicionando nuestros hábitos alimen-
tarios y nuestro modo de vida. Hay 
una pérdida total de la intimidad ya 
que, con el cubo en la puerta de 
casa, todos podemos ver si en la vi-
vienda vive alguien o no, facilitando 
el control a los ladrones; además de 
perder totalmente la privacidad con 
las “celulosas higiénicas”. Con los 
“poalets” se produce obstaculización 
de aceras para el paso de gente con 
movilidad reducida o con carritos. Si 
un contenedor en una calle molesta, 
imagínense decenas de “poalets” por 
las aceras. Se elimina por completo 
la libre disponibilidad para reciclar 
de forma independiente suprimiendo 

los contenedores convencionales de 
reciclaje. El éxito quedó claro el pri-
mer día con el 90% de cubos reparti-
dos según el equipo de gobierno, y la 
escasísima participación de los veci-
nos; dejando patente, que el sistema 
se cumplirá por obligación.

Por otro lado, consideramos 
que no se han tenido en cuenta to-
das las variables que puedan afectar 
a diferentes sectores (comercios) y 
situaciones (semana de fiestas, por 
ejemplo). Los comercios generado-
res de basura orgánica se ven obli-
gados a incumplir las leyes sanitarias 
por tener que cumplir con el nue-
vo sistema, ya que la orgánica, por 
ejemplo, no pasa todos los días. La 
única solución es que se desplacen 
hasta el único punto de emergencia 
que hay en el pueblo. La variable de 
cuidar de nuestro planeta, con este 
sistema, no encaja con la realidad, ya 
que debemos limpiar cada envase o 
lata que se deposite en el cubo, su-
poniendo un despilfarro y malgasto 
de litros de agua desorbitado. Se ha 
vulnerado la opinión y queja de más 
de 1.400 vecinos, lo que supone una 
falta de empatía y escucha ciudadana. 
El fin no justifica los medios.

Sigue resultando increíble como 
el partido menos votado de todo el 
municipio ha sido el causante de este 
cambio de sistema. Cabe señalar que 
todo esto se ha llevado a cabo con 
el total apoyo y la firma del PSOE, 
ya que han sido ellos los que han lle-
vado a cabo este cambio. Esto nos 
lleva a pensar, ¿Qué tipo de pacto 

de Gobierno deberán tener para que 
PSOE acepte y lleve a cabo este sis-
tema, sabiendo que es un retroceso 
y deterioro para el municipio? Clara-
mente, hay intereses personales y 
políticos interpuestos a los intereses 
de la ciudadanía.

Estos días, hemos podido obser-
var la iniciación de la fase 1 de la casa 
de la Cultura. Más de 20 años parada 
y a tres meses de elecciones, y para 
tapar y desviar la atención del “porta 
a porta”, deciden emprender la pri-
mera fase. En 2017, y mediante una 
declaración institucional propues-
ta por este partido y aprobada por 
UNANIMIDAD, se acuerda instar a 
la Generalitat (presidida por Ximo 
Puig con el apoyo de Compromis), a 
hacer efectiva la dotación económica 
para iniciar las obras de la Casa de la 
cultura. De nada sirvió, a pesar de ha-
berse mostrado un interés por parte 
de todos los partidos de iniciar y fina-
lizar por fin este edificio. Esta obra la 
hemos apoyado al 100% puesto que 
llevamos, años reclamándola.

El pueblo de las Alquerías no me-
rece un gobierno como el que tene-
mos. El estado de los jardines y el 
mantenimiento del pueblo en general 
está totalmente abandonado (par-
ques con columpios rotos, vertede-
ros descontrolados, bancos rotos, 
arboles sin podar…), y si a esto le 
sumamos el “Porta a porta”, lo que 
se va a conseguir es tener un pueblo 
lleno de basura por todas partes y 
una proliferación de fauna y flora no 
deseada (más todavía).
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En junio de 1995, el que escribe 
entró a formar parte de la corpo-
ración municipal como teniente 
de alcalde del municipio. En 1999 
se me propuso a abandonar la 
política con la excusa de mi futu-
ro profesional. En las elecciones 
de 2015 se me invitó a participar  
como número 2 de la candidatu-
ra electoral del Partido Popular. 
Unos pocos,  conscientes de que 
“uno no vale por lo que dice sino 
por lo que calla” no aceptaron mi 
inclusión en la misma. Con solo 
diez días, fondos propios y el in-
estimable apoyo de varias per-
sonas que formaron parte de la 
candidatura fundamos “Ciudada-
nos” en Alquerías, obteniendo un 
porcentaje del 24% de los votos, 
el más importante de la Comuni-
dad Valenciana. En las elecciones 
de 2019 el porcentaje fue el 26%, 
siendo, otra vez, la lista más vo-
tada de la Comunidad Valenciana.
 
“Ciudadanos” fue una ilusión ne-
cesaria con gente preparada que 
se apartó de sus principios funda-
cionales: “No permitir la depen-
dencia de los equipos de gobier-
no de las voluntades separatistas 
y comunistas”. Por desgracia, hoy 
está a punto de desaparecer. En 
nuestro municipio, en esta úl-
tima legislatura, Ciudadanos se 
ofreció para gobernar con la lis-
ta más votada, pero la propuesta 
no fue aceptada por el Partido 
socialista, olvidando que en la 
legislatura anterior Ciudadanos 
mantuvo el gobierno del partido 

socialista en minoría, apoyando 
presupuestos y cuantas medidas 
eran interesantes para la mejora 
del municipio.

Veinticuatro años después, un 
pueblo joven y con posibilida-
des como el nuestro sigue igual, 
sino peor, que en 1999. A saber: 
.-Una casa de la cultura sin acabar 
con una dotación presupuestaria 
en la Generalitat Valenciana de 
1.300.000 euros que no solicitó 
nunca el equipo de gobierno; Un 
edificio del “Replá” derruído con 
una dotación de 1.000.000 de eu-
ros en Generalitat Valenciana que 
tampoco se pidió. Y lo peor es 
que este dinero que no fue soli-
citado correspondía al reparto de 
patrimonio tras la segregación: En 
2010 la Directora General de Pa-
trimonio de la Generalitat comu-
nica al Ayuntamiento que tienen 
presupuestados 2.300.000 euros 
que corresponden al municipio 
“¿Qué quieren hacer con ellos?”. 
No obtuvo respuesta.

Eso sí, tenemos una casa de la mú-
sica y un campo de fútbol presu-
puestados en 1.300.000 euros que 
debía pagar la UTE que desarrolla-
ba el campo de golf a cuenta de la 
cesión de terrenos dotacionales y 
que costaron 4.600.000 según se 
reconoce en Pleno municipal; un 
colegio público que por cambiar 
de ubicación tiene grandes proble-
mas de acceso;  Un Plan General 
de Ordenación Urbana (PGOU) 
caducado por falta de gestión; una 

“iglesia vella del replá” restaura-
da que no se sabe a qué se va a 
destinar; una urbanización UA14 
pendiente de realizar; unos cam-
pos de fútbol cuyos terrenos no 
son propiedad municipal y cuyo 
alquiler anual supera los 60.000 
euros; varias calles anchas que se 
han hecho estrechas; el manteni-
miento de rotondas y calles  la-
mentables; unas tasas urbanísticas 
y  unas cargas tributarias que son 
de las más altas de la provincia de 
Castellón, etc. etc... Es lo que hay.

Ahora, eso sí, en las dos últi-
mas legislaturas se han regula-
rizado los dislates de las tres 
anteriores: (terrenos colegio 
(800.000 euros), PAI Golf Subi-
rana (2.300.000 euros); resolu-
ción UA14 (300.000 euros); se 
ha construido un puente en los 
polígonos ideal para colocar pan-
cartas y, volviendo 40 años atrás, 
un gran regalo: la gestión de la ba-
sura mediante “Poalets”. 

Gaspar Melchor de Jovellanos, 
escritor y político español del 
siglo XVIII,  que fue encarcelado 
por honrado,  decía: “Admiro a 
quien defiende la verdad y se sa-
crifica por sus ideas, pero no a 
quienes sacrifican a otros por sus 
ideas o intereses”.

¡!HASTA SIEMPRE!!
                                                                                                
Francisco J. Vicent Melchor
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FAENA FETA FA GOIG

Quan un grup de persones presen-
ta la seua llista a les eleccions mu-
nicipals ha de tindre molt clar per 
què i per a què fa aquesta oferta 
a la ciutadania. A Compromís per 
les Alqueries, des de la primera 
persona fins a l’última, sabíem que 
ens presentàvem per a arribar a la 
màxima institució que expressa la 
nostra existència com a poble i, així, 
poder millorar la vida de la gent, 
de cadascun i cadascuna de les ciu-
tadanes de les Alqueries. I així ho 
vam fer, d’acord amb la represen-
tació democràtica que el poble, que 
és sobirà, ens va concedir: una plaça 
de les onze que integren el ple mu-
nicipal. Aquesta representativitat, 
que numèricament és absolutament 
minoritària, qualitativament ha es-
devingut decisiva per a imprimir-li a 
l’Ajuntament un rumb progressista. 

La nostra vocació, però, no és con-
vertir-nos en una veu crítica que 
denuncia allò que altres formacions 
amb major representativitat callen, 
amaguen o no volen vore. Compro-
mís ha arribat a l’Ajuntament per a 
treballar en favor de les majories 
socials, per a construir espais dig-
nes d’una cultura democràtica au-
tènticament popular i per a estar al 
costat d’aquelles persones que mai 
troben ningú que els escolte; eixa és 
i ha estat la nostra vocació de servei 
públic durant tot aquest darrer perí-
ode. El nostre repte és que aquest 
missatge arribe cada vegada a més 
persones i que tot allò que ja hem 
aconseguit fer tinga la repercussió 

desitjada en la vida quotidiana dels 
nostres veïns i veïnes.

Nosaltres som una part essencial en 
el procés de reversió d’una cultu-
ra política que és caciquil i antiga, 
on una minoria sorollosa vol impo-
sar els seus desitjos tal i com ha fet 
sempre, en una altra cultura de la 
participació política que desenvo-
lupa els millors valors democràtics 
d’igualtat i de convivència. I ací és 
on aquesta vella escola de fer po-
lítica es revolta i vol imposar-se al 
cost que siga, perquè els seus desigs 
són ordres. L’antipolítica de Trump 
i Bolsonaro de cap manera repre-
senta casos aïllats, són l’exemple 
més clar d’un estil ben actual que 
s’expressa a través del “si no mane 
jo, ho trenque tot” i que està po-
sant en perill les estructures sobre 
les que s’assenta el nostre marc de 
convivència. El més perillós de tot 
és que aquesta línia d’actuació no 
accepta la realitat, ni el dret a existir 
de “l’altre”, ni els condicionants que 
imposa el context d’evident crisi 
ambiental: és una representació de 
l’egoisme més exacerbat, la qual bé 
podria qualificar-se com a la “rebel-
lió dels poderosos”.

I, perquè faena feta fa goig: hem inici-
at la recollida selectiva de residus sò-
lids urbans “porta a porta” que amb 
la col·laboració de totes i tots farà 
de les Alqueries un poble capdavan-
ter en la protecció del medi ambient; 
junt a la Conselleria de Cultura, hem 
desbloquejat la situació d’abando-

nament de la Casa de Cultura; hem 
arribat a un acord avantatjós per a 
liquidar el PAI del Golf Subirana que 
pesava sobre els comptes munici-
pals; hi ha hagut una ordenació de 
l’estructura de personal municipal, 
tot realitzant contractes de treball 
aprofitant subvencions disponibles. 
Aquest ha sigut el període amb ma-
jor nombre de subvencions conce-
dides, les quals han estat destinades 
a millores en l’accessibilitat a la via 
pública, l’ascensor de la Biblioteca, 
pavimentació de carrers i voreres o 
remodelació de parcs infantils.

També hem aconseguit millorar el 
sistema de neteja dels edificis pú-
blics, amb l’adquisició de maquinària 
especialitzada; hem donat un caràc-
ter alternatiu a les nostres festes 
amb el festival MOU LA LLENGUA; 
hem col·laborat a la millora de la 
salubritat pública amb el control de 
les colònies de gats. En l’àmbit edu-
catiu, s’ha modificat el pati de l’es-
cola, donant-li un aspecte més natu-
ral per a fomentar la connexió amb 
la natura; amb la col·laboració de la 
Conselleria d’Educació, hem inaugu-
rat dos aules per a criatures de dos 
anys. Finalment, volem recordar que 
les Alqueries ha rebut 180.000 de la 
Generalitat per a la implementació 
de la recollida de residus “porta a 
porta”, uns diners que perdríem en 
cas de no dur a terme el pla.

La valentia és la millor carta de pre-
sentació de Compromís, però la fa-
ena feta fa goig.




